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REVISTA PRESEI 
 

 Tribunalul Gorj a respins cererea de suspendare a grevei minerilor cerută de patronat 
Reprezentanţii Complexului Energetic Oltenia au cerut judecătorilor să oprească protestul minerilor, care cer 
majorări salariale, prin ordonanţă preşedinţială. Instanţa a respins, marţi, acţiunea, dar hotărârea nu e definitivă, 
transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Complexul Energetic Oltenia a solicitat, marţi, suspendarea grevei declanşate, vineri, la mai multe cariere din 
cadrul companiei. 
"Respinge cererea de ordonanţă preşedinţială, ulterior modificată. Cu apel în termen de cinci zile de la 
comunicare, ce se depune la Tribunalul Gorj", a stabilit Secţia Conflicte de Muncă şi Asigurări Sociale, din cadrul 
Tribunalului Gorj. 
Zeci de angajaţi de la carierele Jilţ Nord, Jilţ Sud şi Roşiuţa au calitatea de "pârât", în acest dosar. 
"Tribunalul nu opreşte greva minerilor! Tribunalul Gorj a respins marţi cererea Complexului Energetic Oltenia, 
privind suspendarea grevei minerilor. (...) Miercuri va mai fi un proces pe rol, prin care CE Oltenia cere ca greva să 
fie declarată ilegală. Iniţial termenul a fost pentru joi, dar la cererea companiei energetice a fost mutat mai 
devreme cu o zi. În aceste procese, CE Oltenia a dat în judecată câteva zeci de salariaţi, aleşi nu se ştie pe ce 
criterii, câtă vreme sunt circa opt mii de mineri în grevă", au precizat reprezentanţii Sindicatului Mine Energie, pe 
pagina de Facebook. 
La ora transmiterii acestei ştiri, cinci angajaţi ai CEO se află în grevă foamei, iar mii de salariaţi de la cele zece 
cariere refuză să intre la lucru. Administraţia se află la negocieri cu sindicatele. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ALERTĂ - Viorica Dăncilă a convocat ședință de URGENȚĂ la Guvern: situația este CRITICĂ 
Premierul Viorica Dăncilă a convocat de urgență miniștrii la Guvern, din cauza situației de la CEO Oltenia, acolo 
unde angajații refuză să intre la muncă din cauza salariilor pe care le consideră prea mici. 
Din cauza acestei greve, prețul la energie a explodat în România, iar premierul a decis să convoace o ședință de 
urgență, la care sunt invitați miniștrii cu atribuții în acest domeniu, dar și reprezentanții sindicali și directorii 
companiilor din energie. 
Întâlnirea va începe la ora 12.00. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Începe protestul forumului structurilor asociate din sistemul național de apărare și ordine publică și securitate 
națională 
Forumul structurilor asociate din sistemul național de apărare și ordine publică și securitate națională a anunțat 
că începe din 16 ianuarie 2019, de la ora 12:00, programul de acțiuni revendicative intitulat „STOP UMILIRII 
CONTINUE A MILITARILOR, POLIȚIȘTILOR ȘI FUNCȚIONARILOR PUBLICI CU STATUT SPECIAL DIN ADMINISTRAȚIA 
NAȚIONALĂ A PENITENCIARELOR”. 
Programul manifestărilor pe luna ianuarie va fi: 
16 ianuarie 
- orele 12,00, la Cercul Militar Național, ședința FORUMULUI STRUCTURILOR ASOCIATIVE DIN SISTEMUL 
NAȚIONAL DE APĂRARE ORDINE PUBLICĂ ȘI SECURITATE NAȚIONALĂ 
- orele 13.00 – 15.00 – pichetarea sediilor Avocatului Poporului si Consiliului National pentru Combaterea 
Discriminării și înmânarea NOTELOR DE PROTEST 
17 ianuarie 
- orele 09.00 – 11.00 Pichetarea sediului Camerei deputaților – str.Izvor nr. Nr.2-4 sector 5. București cu prilejul 
Consiliului directorilor politici ai apărării înmanarea NOTELOR DE PROTEST 
30 ianuarie 
- Orele 09.00 – 11.00 Pichetarea sediului Camerei deputaților – str.Izvor nr. Nr.2-4 sector 5. București cu prilejul 
Consiliului miniștrilor apărării înmanarea NOTELOR DE PROTEST 
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„Primele două acțiuni au fost notificate la Primăria Generală a Municipiului București, conform prevederilor 
legale. Cea de a treia urmează a fi notificată”, se arată într-un comunicat de presă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Viorica Dăncilă a anunţat ce va face cu privire la recursul compensatoriu 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că miercuri va avea o întâlnire cu ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, pe tema 
legii privind recursul compensatoriu, pentru a putea lua o decizie pe acest subiect. 
Viorica Dăncilă şi Tudorel Toader 
"După cum ştiţi, această lege a recursului compensatoriu a fost iniţiată de guvernul tehnocrat condus de Dacian 
Cioloş şi cred că nu a fost o decizie inspirată la acel moment. 
Nu pot să vă dau un răspuns acum asupra a ceea ce voi face. Trebuie să mă întorc în ţară în seara aceasta. 
Mâine (miercuri - n.r.) am să văd, am să mă întâlnesc cu ministrul Justiţiei, tocmai pentru a lua o decizie şi a vedea 
care sunt efectele, care au fost efectele acestei legii, implicaţiile pe care le-a avut, astfel încât decizia noastră să 
reflecte realitatea existentă în România şi lucruri ca cele care s-au întâmplat să nu mai aibă loc. 
Nu pot în acest moment, nu sunt jurist, nu pot să vin cu o decizie până nu vorbesc cu cei din domeniu, până nu 
vorbesc cu ministrul Justiţiei", a declarat Dăncilă, marţi, la Strasbourg, în cadrul conferinţei de presă susţinute 
alături de preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani. 
Premierul a răspuns astfel fiind întrebată ce va face Guvernul în privinţa legislaţiei privind recursul compensatoriu, 
având în vedere mai multe infracţiuni comise în ultima perioadă de cei eliberaţi din închisori în baza acestei legi. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Schimb dur de replici la dezbaterea Preşedinţiei României în PE | Dăncilă: Românii simt inechitate când văd că 
ţara lor e ţinută în afara spaţiului Schengen/ Amnistierea nu e un demers acceptabil. Nu distrugeţi Preşedinţia/ 
Răspunsul premierului  
Prim-ministrul Viorica Dăncilă prezintă priorităţile Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene în cadrul 
sesiunii plenare a Parlamentului European, la Strasbourg. 
Dăncilă, în Parlamentul European vorbeşte despre amnistie: Nu am niciun act normativ pe masa guvernului 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat marţi, în Parlamentul European, după ce Guvernul a fost criticat în legătură cu 
un posibil proiect privind amnistia, că nu există un astfel de document pe masa Executivului şi că acest for vrea 
doar să protejeze cetăţenii împotriva abuzurilor. 
"Referitor la amnistie, am spus de nenumărate ori -nu am niciun act normativ pe masa guvernului referitor la 
acest lucru. Nu cred să apărăm pe nimeni, vrem să protejăm cetăţenii împotriva abuzurilor. Vrem să protejăm 
drepturile cetăţenilor care au fost afectaţi de decizii ale justiţiei, de protocoale secrete între servicii şi justiţie. Cei 
care ţipă tare acum, mulţi dintre ei vor să ascundă ce s-a întâmplat de fapt în România şi că au fost parte a acestui 
sistem care a dus la încălcarea drepturilor omului", a declarat Viorica Dăncilă. 
Preşedintele grupului ALDE în Parlamentul European, Guy Verhofstadt, a declarat marţi, în plenul în care este 
prezentă Viorica Dăncilă, că familia europeană din care face parte nu va merge alături de coaliţie, implicat ALDE 
România, dacă nu îşi schimbă abordarea pe amnistie. 
Şi alţi europarlamentari au catalogat drept de neacceptat un demers cum ar fi ordonanţa privind amnistia. 
Cum răspunde Viorica Dăncilă criticilor din Parlamentul European: Să lăsăm fiecare popor să aibă propriile 
convingeri 
Premierul Viorica Dăncilă a răspuns marţi criticilor din Parlamentul European  spunând că şi aleşii români pot veni 
cu recomandări pentru alte state, dar fiecare ţară trebuie lăsată să aibă "propriile convingeri". 
"Cunoaştem dosarele şi provocările pe care le avem, de aceea am cerut consens şi vom lucra în această direcţie. 
Mă aşteptam ca un lider de grup politic să vină cu propuneri de agenda europeană, nu probleme interne ale unei 
ţări care a preluat preşedinţia Consiliului UE", a spus Viorica Dăncilă. 
"Pentru credibilitate aş vrea să ştiu ce reproşează Verhofstadt Guvernului României, să îi lase pe români să 
hotărască singuri şi să nu inducă propriile convingeri. Şi colegii mei pot veni cu sugestii pentru alte ţări, dar trebuie 
să lăsăm fiecare popor să aibă propriile convingeri", a mai spus premierul. 
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Preşedintele grupului ALDE în Parlamentul European, Guy Verhofstadt, a declarat marţi, în plenul în care este 
prezentă Viorica Dăncilă, că familia europeană din care face parte nu va merge alături de coaliţie, implicat ALDE 
România, dacă nu îşi schimbă abordarea pe amnistie. 
"Ţara dvs merge pe calea lui Orban şi Kaczynski. Citesc în presă că aveţi în vedere o lege a amnistiei. Dacă se 
confirmă atunci familia mea europeană nu va merge cu dvs. E o critică la adresa unei practici la adresa unei 
majorităţi politice a ţării dvs şi cred că am dreptul ca cetăţean de onoare în România, unde am apărat interesele 
României în Tratatul de la Nisa şi erau idei să scadă drepturile de vot Europei de Est şi am reuşit să obţinem 
pentru România aceleaşi drepturi de vot. Faceţi curăţenie fără compromisuri cu forţele trecutului", a spus acesta. 
Dăncilă, despre suspendarea emisiei Realitatea TV: Nu are vreo legătură Guvernul cu acest lucru 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, în Parlamentul European, că Guvernul nu are nicio legătură cu 
suspendarea emisiei postului Realitatea TV. Ea le-a mai spus eurodeputaţilor că un post TV a avut întreruptă 
emisia pentru 10 minute, dar acest lucru a fost decis de CNA. 
”Domnule Preda, aţi făcut o afirmaţie foarte gravă legată de libertatea presei. Vă asigur, asigur Parlamentul 
European, că Guvernul României nu are nicio legătură cu acest aspect, dar asta înseamnă dezinformare, asta 
înseamnă ceea ce nu trebuie să facem de acum încolo. Într-adevăr un post TV a avut întreruptă emisia pentru 10 
minute, lucru decis de Consiliul Naţional al Audiovizualului. Nu ştiu care e motivul, nu are vreo legătură Guvernul 
cu acest lucru, dar trebuie ca noi ca şi pro-europeni trebuie să fim atenţi la declaraţiile şi să vorbim ceea ce 
reflectă realitatea, pentru că altfel vom fi judecaţi şi noi care ne dorim pentru UE un viitor mai bun”, a spus Viorica 
Dăncilă. 
Realitatea TV trebuie să-şi oprească emisia obişnuită pentru 10 minute, joi, între orele 19.00 şi 19.10, potrivit unei 
decizii luate marţi de CNA, care a sancţionat postul TV pentru modul în care a relatat evenimentele din timpul 
mitingului diasporei din 10 august 2018. 
Consiliul Naţional al Audiovizualului a adoptat sancţiunea cu şase voturi pentru din nouă, a declarat pentru 
MEDIAFAX Radu Herjeu, unul dintre membrii CNA care nu au susţinut decizia luată. 
Ska Keller, despre justiţia din România: Modificările aduse legilor vor legaliza corupţia 
Copreşedintele Grupului Verzilor din Alianţa Liberă Europeană, Ska Keller, a declarat marţi că modificările aduse 
legilor justiţiei din România vor legaliza corupţia şi că Preşedinţia României la Consiliul UE va trebui să dea dovadă 
de credibilitate şi ţara să răspundă atacurilor la statul de drept. 
„În ultimii ani România a făcut progese în combaterea corupţiei, însă astăzi mii de români au ieşit în străzi pentru 
a-şi cere drepturile, pentru libertăţi civile şi bune guvernări. Însă nu sunt ascultaţi. Modificările aduse legilor vor 
legaliza corupţia. Guvernul intenţionează de altfel să interzică dreptul ala protest. Aceste şase luni vor fi pline de 
evenimente. Preşedinţia trebuie să fie un exemplu, să dea dovadă de credibilitate. Mai aveţi timp, însă timpul 
trece. Preşedinţia are nevoie de o viziune pe termen lung, iată de ce e bine că aţi fixat summit-ul de la Sibiu în 
luna mai. Trebuie să stabilim cum veţi răspunde atacturile la statul de drept, cum facem faţă schimbărilor 
climatice, respectarea drepturilor cetăţenilor”, a afirmat Ska Keller în plenul Parlamentului European. 
Copreşedintele Grupului Verzilor a adăugat că Preşedinţia Consiliului UE „e o sarcină vitală în relaţiile inter-
instituţionale” ale statelor membre Uniunii şi că „ România are o tradiţie îndelungată pentru a luptă pentru 
libertăţile civile. A reuşit să elimine dictatura”. 
În încheiere Ska Keller a urat succes României, care va conduce Consiliul UE pentru următoarele şase luni. 
„Vă urăm mult succes cu toate aceste provocări şi sperăm să fim impresionaţi”, a încheiat Ska Keller, în plenul 
Parlamentului European. 
Cristian Preda, o acuză pe Dăncilă că are "gândire ceauşiştă, în Parlamentul European: În momentul în care 
discutaţi în România un post de televiziune are emisia suspendată 
Europarlamentul Cristian Preda a acuzat-o, marţi, în Parlamentul European, pe Viorica Dăncilă că are o "gândire 
ceauşiştă" şi a făcut referire la suspendarea emisiei postului Realitatea TV, întrebând premierul cu poate continua 
colaborarea cu PE, având în vedere acuzaţiile. 
Cristian Preda, o acuză pe Dăncilă că are "gândire ceauşiştă, în Parlamentul European: În momentul în care 
discutaţi în România un post de televiziune are emisia suspendată 
"Aţi susţinut în numeroroase rânduri că activitatea Comisiei Europene e bazată pe superficialitate. De asemenea 
aţi criticat că forţe străine. Cum credeţi că veţi putea colabora cu PE? În momentul în care discutaţi în România un 
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post de televiziune are emisia suspendată pentru că a transmis imagini de la protestele din 10 august. Îi transmis 
domnului Bullmann că libertatea presei…. Asta ar trebui să vă îngrijoreze doamna premier dacă nu aţi fi în 
gândirea ceauşiştă", a declarat Cristian Preda, europarlamnetar român. 
Preda a făcut referire la decizia CNA, de suspendare a emisiei postului Realitatea TV, pentru 10 minute în cursul 
zilei de joi, pentru modul în care a relatat evenimentele din timpul mitingului diasporei din 10 august 2018. 
Maria Grapini critică reacţia unor europarlamentari, după discursul premierului Dăncilă: Colegii au venit cu 
informaţii false în PE când noi ne străduim să le eliminăm 
Europarlamentarul Maria Grapini a criticat unii colegi români despre care spune că au dezinformat forurile 
europene şi este convinsă că Executivul de la Bucureşti va duce preşedinţia Consiliului UE înainte. 
Maria Grapini critică reacţia unor europarlamentari după discursul premierului Dăncilă: Colegii au venit cu 
informaţii false în PE când noi ne străduim să le eliminăm. 
"Am făcut şi eu parte dintr-un Guvern şi ştiu cum este. Sunt convinsă că veţi duce Preşedinţia înainte. Avem 
oameni foarte bine pregătiţi. Altceva voiam să spun că este regretabil că aceşti colegi ai noştri au venit cu 
informaţii false în PE când noi în PE ne străduim să eliminăm ştirile false. Trebuie să vorbim la subiect, despre 
program, despre priorităţi, nu să vorbim despre lucruri pe care nu le ştiţi şi vă asigur că nu le ştiţi", a declarat 
Maria Grapini, europarlamentar român. 
Mai mulţi aleşi europarlamentari au avertizat legat de o posibilă ordonanţă privind amnistia. 
Mesaje din PE: Amnistierea nu e un demers acceptabil/ Nu distrugeţi Preşedinţia 
Printre mesajele transmise de europarlamentari, în şedinţa Parlamentului în care premierului Viorica Dăncilă a 
prezentat priorităţile Preşedinţiei Consiliului UE, au fost şi cele legate de faptul că amnisitia nu este de acceptat, 
dar şi recomandarea "să nu fie distrusă preşedinţia". 
Dubravka Šuica: "Sunt ferm convinsă că vom avea o foarte bună colaborare. Sunt convinsă că tema coeziunii va fi 
dificilă în contextul actual. Aţi menţionat şi depăşirea decalajelor şi sper că veţi avea succes. Ne dorim ca atât 
Bulgaria, cât şi Croaţia să poată adera la Spaţiul Schengen pentru a dispărea Europa celor două viteze. Există 
multe nemulţumiri şi în România, multe proteste, in cazul dvs chiar şi statul de drept a fost pus sub semnul 
întrebării. Aţi mai spus că statul de drept ţine de principiul subsidiarităţii şi acest lucru nu îl putem accepta. Aţi 
auzit ce au spus oamenii în stradă, cetăţenii dvs în stradă". 
Maria João Rodriguues: "Permiteţi-mi să vă spun care sunt aşteptările şi dorinţele noastre şi ce fel de Europa 
dorim să promovăm prin summit-ul de la Sibiu. Considerăm că aţi stabilit priorităţilor corecte, iar coeziunea 
socială este prioritatea centrală. Pilonul social care poate deveni lege şi instrument. În al doilea rând, un pre-acord 
privind CFM cu coeziunea ca prioritate centrală, nu doar pentru statele membre, dar şi pentru Zona Euro. Şi o a 
doua chestiune – Va fi România inclusivă în Spaţiul Schegen. A treia chestiune este un parteneriat mai bun cu 
vecinii de la Est, astfel vom gestiona mai bine şi mai uşor migraţia, dincolo de ce se va întâmpla cu Brexit". 
Nirj Deva:" Acum doi ani Brexit ni s-a părut foarte simplu. Acum este un subiect mare, iar Theresa May are un 
bolovan mare de gestionat, însă doamna May doreşte să obţină ce e mai bună pentru Regatul Unit. Dumneai este 
între ciocan şi nicovală şi doreşte să găsească ce e mai bun ca să aibă succes în această problemă". 
Kazimierz Michał Ujazdowski: "Trebuie să gestionăm bugetul. Politica de coeziune reprezintă o prioritate la care 
ţin foarte mult şi sunt sigur că România va aduce o anumită sensibilitate geopolitică, în ceea ce se petrece în Estul 
nostru, în relaţiile noastre cu Rusia. Sigur respectarea statului de drept e foarte importantă, dar cred că trebuie să 
urăm României să depăşească obstacolele" 
Norica Nicolai: "Fără îndoială preşedinţia rotativă va fi una provocatoare. Nu e uşor să vorbeşte dar e foarte uşor 
pentru unii să vorbească în afara realităţii şi această dezinformare şi lipsă de realitate în aface afirmaţii este un 
aspect cu care ne confruntăm" 
Gnnar Hokmark: "Cred că e fantastic că România deţine Preşedinţia Consilului UE, dar trebuie să faceţi acest lucru 
fantastic, iar dvs şi Guvernul dvs trebuie să combateţi corupţia. Amnistierea politicienilor corupţi, pentru că 
susţineţi că sunt supraaglomerate închisorile nu este un demers acceptabil în UE. Amnistierea corupţilor pentru a 
vă proteja proprii oameni nu este acceptabil. Am auzit că dl Udo Bullmann v-a apărat. Eu cred că a fost ruşinos 
acest lucru pentru socialist. Credem că e fantasit că deţineţi Preşedinţia. Nu o distrugeţi, asumaţi-v-o" 
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Doru-Claudiu Frunzulică, europarlamentar PSD : Nu credeţi că e o ruşine că astăzi Joseph Daul l-a felicitat pe dl 
Iohannis că va conduce foarte bine Preşedinţia Consiliului UE, când ştim că aceasta e deţinută de Guvernul 
României. De asemenea, dl Kurtz i-a predat simbolic Preşedinţia Consiliului UE dl preşedinte?" 
Gunnar Hokmark: "Eu cred că colegul meu nu a înţeles despre ce vorbim în România. Eu vorbeam despre corupţia 
din România. Dvs vorbiţi despre altceva. Pe mine nu mă supără ce aţi spus dvs, mai degrabă cred că dvs şi 
socialiştii din România ar trebui să fiţi la fel de drastici". 
Europarlamentar PSD: Comisia Europeană să intervină urgent privind legislaţia austriacă privind alocaţiile 
Eurodeputatul PSD Răzvan Popa a anunţat marţi că solicită Comisiei Europene să ia măsuri cât mai urgent privind 
legislaţia din Austria privind alocaţiile pentru copiii imigranţilor. El mai afirmat cu un astfel de regim de 
discriminare nu ar trebuie să fie acceptat în Europa. 
"Fac un apel la Comisia Europeană să urgenteze această analiză şi să ia măsurile care se impun, astfel încât 
cetăţenii români din Austria să nu fie victimele unor politici discriminatorii, incompatibile cu valorile europene", a 
declarat Răzvan Popa, potrivit unui comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Europarlamentarul a explicat faptul că prin introducerea acestei legi românii vor fi discriminaţi alături de ceilalţi 
cetăţeni din alte state membre care muncesc în Austria. 
Preşedintele grupului ALDE în Parlamentul European, ULTIMATUM pentru Bucureşti: Ţara dumneavoastră e pe 
calea lui 
Preşedintele grupului ALDE în Parlamentul European, Guy Verhofstadt, a declarat marţi, în plenul în care este 
prezentă Viorica Dăncilă, că familia europeană din care face parte nu va merge alături de coaliţie, implicit ALDE 
România, dacă nu îşi schimbă abordarea pe amnistie. 
"Ţara dvs preia preşedinţia într-un moment critic. Am făcut o listă transportul, reforma bancară, CFM, unde avem 
nevoie de un acord şi articolul care se îndreaptă împotriva guvernului polonez şi cel lansat împotriva lui Orban. 
Sper ca dvs şi preşedinţia dvs aveţi foarte multe de făcut şi sper să nu apară un articol 7 şi în cazul României, nu 
sunteţi departe de acest moment. Am fost ultima dată împreună cu câţiva colegi la Bucureşti, ne-am întâlnit cu dl 
Dragnea şi a apărat aceste dosare şi a spus că statul de drept e o chestiune de subsidiaritate. Nu se pune 
problema subsidiarităţii. În aceeaşi zi i-am spus dl Tăriceanu şi mi-a transmis că majoritatea parlamentară va 
modifica legile şi vor respecta propunerile de la Veneţia. Mai mult propunerile vor fi trimise Comisiei de la Veneţia 
pentru a remedia Codul Penal, codul de procedură penală şi legea ong-urilor. Vreau să vă spun că de când ne-am 
întâlnit niciuna dintre promisiunile dvs nu a fost respectată", a declarat Guy Verhofstadt. 
Preşedintel ALDE European ameninţă şi legat de abordarea privind amnistia, spunând că dacă la Bucureşti coaliţia 
nu îşi schimbă opinia, "familia mea europeană nu va merge cu dvs". 
"Ţara dvs merge pe calea lui Orban şi Kaczynski. Citesc în presă că aveţi în vedere o lege a amnistiei. Dacă se 
confirmă atunci familia mea europeană nu va merge cu dvs. E o critică la adresa unei practici la adresa unei 
majorităţi politice a ţării dvs şi cred că am dreptul ca cetăţean de onoare în România, unde am apărat interesele 
României în Tratatul de la Nisa şi erau idei să scadă drepturile de vot Europei de Est şi am reuşit să obţinem 
pentru România aceleaşi drepturi de vot. Faceţi curăţenie fără compromisuri cu forţele trecutului", a mai spus 
acesta. 
Stolojan, premierului Dăncilă: Convingeţi că România e pregătită să adere la Schengen 
Europarlamentarul Theodor Stolojan a declarat, marţi, că România nu este nici membră a spaţiiului Schengen şi 
nici membră a zonei Euro, ceea ce arată că nu este pe deplin integrată în UE. El i-a cerut Vioricăi Dăncilă să se 
întâlnească cu reprezentanţii instituţiilor de care depinde aderarea. 
„V-aţi exprimat îngrijorarea ca statele membre din est să nu fie lăsate la periferia UE. Atât timp cât de exemplu 
România nu este nici membră a spaţiului Schengen şi nici membră a zonei euro, ţara noastră nu este pe deplin 
integrată în UE. Preşedinţii instituţiilor europene au arătat că România este pregătită şi că susţin aderarea ei la 
Schengen. Dar nu este suficient. Ca premier aveţi obligaţia faţă de toţi românii şi faţă de mediul de afaceri din 
România de a va întâlni cât mai rapid cu prim-miniştri din Olanda şi Franţa, cu cancelarii Germaniei şi Austriei şi să 
îi convingeţi că România merită şi e pregătită să adere la Schengen”, a declarat Theodor Stolojan, în plenul 
Parlamentului European. 
Acesta a adăugat că premierul ar trebui să poarte discuţii şi în parlamentul olandez, dar fără Călin Popescu 
Tăriceanu şi Liviu Dragnea, fiind „lipsiţi de credibilitate”. 
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„ În Olanda ar trebiui să mergeţi şi în Parlament, dar fără cei doi preşedinţi ai Camerelor Parlmentului României, 
care sunt lipsiţi de orice credibilitate datorită motivelor binecunoscute”, a adăugat Stolojan. 
Europarlamentarul i-a mai cerut premierului Viorica Dăncilă să facă public planul de acţiune pentru aderarea la 
zona euro. 
„În ceea ce priveşte zona euro v-aţi pronunţat că veţi face public planuld e acţiune în acest scop. Anul 2018 a 
trecut şi nu avem încă planul. Vă rog să vă împliniţi promisiunea în cel mai scurt timp posibil”, a conhcis Theodor 
Stolojan. 
Theodor Stolojan a susţinut că miniştri din Cabinetul Dăncilă ar trebui să ţină cont de recomandările experţilor din 
reprezentanţa României, fiind noi şi fără experienţă privind dosarele de pe agenda europeană. 
„Avem dosare grele pe masă negocierilor cu Consiliul.: migraţia, mobilitatea în transporturi, peste 40 de rapoarte 
care privesc cadrul financiar multianual 2021-2027 şi altele. Soluţiile din aceste negocieri vor prefigura viitorul UE 
în următorii ani. După cum ştiţi aveţi foarte mulţi miniştri noi care nu au experienţa negocierilor cu instituţiile 
europene. Vă rog să le cereţi să se bazeze pe recomandările experţilor de la reprezentanţa României care cunosc 
foarte bine dosarele de pe agenda europeană”, a declarat Stolojan, în PE. 
Membru Grupului Socialiştilor şi Democraţilor din Parlamentul European, după discursul susţinut de premierul 
român: Nu există temei pentru a institui AMNISTIA 
Udo Bullmann, membru al Grupului Socialiştilor şi Democraţilor din Parlamentul European, a declarat marţi, în 
plenul PE în care este prezentă Viorica Dăncilă, faptul că statul de drept nu poate fi manipulat după bunul plac al 
unora şi nu există nu există temei pentru a institui amnistia. 
"Evaluăm foarte bine angajamentul tău faţă de aderarea României la UE. Ca fost europarlamentar cred că ai 
această experienţă. Am ascultat cu mult interes cele spuse de tine şi ai dreptate coeziunea socială reprezintă un 
element important. În ultima vreme s-a văzut foarte clar care este situaţia la Londra şi câtă muncă trebuie făcută, 
indiferent de decizia care se va lua diseară. Vreau să te laud, că am multă stimă pentru tine, că ai decis în perioadă 
Crăciunului să contribui în zona meditareeană, celor care vor să salveze vieţi şi nu să ignori problema. Trebuie să 
combatem decisiv corupţia. Dacă există ţară în care serviciile au influenţă asupra justiţiei, e o situaţie pe care nu o 
putem accepta", a declarat Udo Bullmann, membru al Grupului Socialiştilor şi Democraţilor din Parlamentul 
European. 
Europarlamentarul spune că statul de drept nu poate fi manipulat după bunul plac pentru a servi intereselor 
politice, iar reformarea este importantă, dar nu există temei pentru a institui amnistia. 
"Aş vrea să ştiu care este răspunderea dumnealui (preşedintele Iohannis – nr.) în ceea ce priveşte serviciile de 
informaţii. Sunt oameni care au suferit pe nedrept, dar nu există temei pentru a institui amnistia. Statul de drept 
este o realizare a societăţii europene care protejează oamenii care garantează libertăţile oamenilor şi pune capăt 
arbitrarului. Noi ca social-democraţi ştim acest lucru. Statul de drept nu poate fi manipulat după bunul plac 
pentru a servi intereselor politice. Dorinţa dvs de reformare poate fi o premisă excelentă pentru o cooperare 
foarte bună, dar vreau să vă spun că dacă în aceste zile în care se închid universităţile din nou, lucru care nu s-a 
mai întâmpla din perioadă fascismului, dacă nu există respect pentru libertatea jurnaliştilor, atunci dl Orban 
trebuie să se întoarcă de la uşă", a mai spus Udo Bullmann. 
Vicepreşedinte al Comisiei Europene, după discursul Vioricăi Dăncilă: Statul de drept, o valoare care nu poate fi 
diluată nicăieri în Europa 
Andrus Ansip, vicepreşedinte CE, a declarat marţi, în plenul PE, unde Viorica Dăncilă a prezentat priorităţile 
României în ceea ce priveşte preşedinţia Consiliului UE, că statul de drept este o valoare pentru care a luptat 
România, iar "aceste valori nu pot fi diluate nicăieri". 
"Vorbesc în numele preşedintelui Juncker. Ca şi ţara mea Estonia şi alte state membre, România şi-a serbat a 100 
a aniversare anul trecut. (...) România a făcut paşi înainte. În următoarele şase luni România va prezida Consiliul 
de miniştri într-o perioadă extrem de importantă pentru UE. Săptămâna trecută am fost la Bucureşti pentru a 
vedea pregătirile extrem de bine făcute. Preşedinţia înseamnă mai multă răspundere într-o perioadă de 
schimbare electorală. Comisia e alături de dvs şi este gata să vă sprijine permanent. Vom coopera pentru a asigura 
că următoarele şase luni sunt într-adevăr productive, de succes, contribuind la unitatea şi solidaritate europeană. 
Şi noi contăm pe dvs. Ne aşteptăm să găsiţi consens şi în Europa şi acasă. Spun astea pentru că toate depind de 
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consens. Un front unit acasă vor ajuta o Europă unită să meargă inainte. România stie mai bine decât multe alte 
ţări ce înseamnă unitatea", a declarat Andrus Ansip, vicepreşedinte al Comisiei Europene. 
Acesta a făcut referire şi respectarea statului de drept. 
"România a făcut toate eforturile să îndeplinească criteriile de aderare. Nu era un exerciţiu birocratic, era un efort 
pentru acest scop. Aceste valori, democraţie şi stat de drept sunt unele pentru care a luptat România şi aceste 
valori nu pot fi diluate nicăieri în Europa. Trebuie să ne asigurăm că şi în cele şase luni şi după aceste şase luni 
lucrurile vor sta la fel. Avem 242 de propuneri înainte de Comisie pe marginea cărora legislativul trebuie să ajungă 
la un acord. Nu va fi foarte mult timp la dispoziţie, pentru că în 18 aprilie Parlamentul se dizolvă şi începe 
campania electorală. Multe dintre aceste 242 de propuneri vizează Brexit, regulile privind migraţia şi azilul", a mai 
spus vicepreşedintele Comisiei Europene. 
Dăncilă: Românii simt inechitate când văd că ţara lor e ţinută în afara spaţiului Schengen 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat marţi, în Parlamentul European, că toate măsurile luate de forurile UE trebuie 
să se raporteze la cetăţenii statelor membre, dând exemplul amânarea aderării României la Spaţiul Schengen, 
care este privită ca o "inechitate" de români. 
"Al patrulea pilon pe care se va desfăşura preşedinţia României va fi Europa valorilor comune. Altfel spus pentru a 
stimula coeziunea politică europeană ne propunem să promovăm intens principiile şi valorilor ce ne unesc. 
Totodată, trebuie să combatem cu fermitate o serie de probleme cu care se confruntă încă societăţile din cadrul 
Uniunii, cum ar fi rasismul, intoleranţa, xenofobia, populismul, antisemitismul sau discursul bazat pe ură. Ne 
dorim o Uniune mai democratică, deci vom promova egalitatea de tratament la care aspiră toate statele membre 
şi toţi cetăţenii europeni. Acest aspect este esenţial pentru încrederea cetăţenilor faţă de proiectul european", a 
declarat premierul Viorica Dăncilă. 
Dăncilă a făcut referire şi la amânarea aderării la Spaţiul Schengen. 
"Vă spun acest lucru din perspectiva cetăţenilor români pe care îi reprezint în calitate de prim-ministru şi care, în 
pofida ataşamentului lor foarte puternic faţă de Uniune, resimt un tratament inegal faţă de România, în special 
atunci când ţara noastră este criticată pentru aspecte care sunt fireşti în alte state membre sau când României i se 
impun anumite condiţionalităţi care nu există în alte state ale Uniunii. Românii resimt inechitate când văd că ţara 
lor este ţinută în afara spaţiului Schengen şi vreau să mulţumesc cu această ocazie domnului preşedinte Jean-
Claude Juncker şi domnului preşedinte Antonio Tajani pentru susţinerea totală pe care ne-o oferă pentru 
aderarea la Spaţiul Schengen", a mai spus premeierul. 
"V-am dat aceste exemple din ţara mea pentru a se înţelege că anumite decizii care se iau la nivel european în 
privinţa unor state membre se răsfrâng în final la nivelul cetăţenilor din acele state şi determină într-un sens sau 
altul încrederea pe care aceştia o au faţă de Uniune. Deci tot timpul când luăm decizii trebuie să ne gândim la 
cetăţenii din statele membre vizate de hotărârile noastre şi trebuie să eliminăm orice formă de tratament 
diferenţiat astfel încât să consolidăm valorile comune ale Uniunii" a afirmat Viorica Dăncilă, în Parlamentul 
European, acolo unde a prezentat priorităţile Preşedinţiei României la Consiliul UE. 
Dăncilă: Într-o lume a digitalizării accelerate, să protejăm cetăţenii în spaţiul virtual 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, în Parlamentul European, că unul dintre pilonii preşedinţiei României 
va fi Europa siguranţei şi că ”într-o lume a digitalizării accelerate, trebuie să avansăm în ceea ce priveşte 
protejarea cetăţenilor în spaţiul virtual”. 
”Al doilea pilon al preşedinţiei României va fi Europa siguranţei. Suntem în faţa unor noi provocări de securitate 
ce ameninţă siguranţa cetăţeanului. Uniunea Europeană se confruntă cu o paletă largă de riscuri şi ameninţări 
care pot să submineze valorile şi prosperitatea societăţilor noastre deschise. Într-o lume a digitalizării accelerate, 
trebuie să avansăm în ceea ce priveşte protejarea cetăţenilor în spaţiul virtual”, a spus Viorica Dăncilă 
Ea a mai spus că este necesar să fie consoludată rezilienţa Uniunii la atacuri cibernetice. 
”ecuritatea cibernetică va reprezenta o condiţie necesară pentru orice proiect referitor la societatea 
informaţională. Tot în legătură cu securitatea Uniunii vom trata cu toată seriozitatea negocierea şi finalizarea 
iniţiativelor privind gestionarea coerentă a fluxurilor migratorii, întărirea graniţelor externe ale Uniunii, 
intervenţiile de urgenţă, lupta împotriva terorismului, protejarea siguranţei cetăţenilor în spaţiul virtual, 
operaţionalizarea şi chiar extinderea mandatului Parchetului european către infracţiunile de terorism, precum şi 
consolidarea cooperării judiciare în materie civilă şi penală”, a mai spus premierul guvernului român. 
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Dăncilă, în PE: Viziunea e în jurul ideii de coeziune, cum ar fi reducerea decalajelor între state 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat marţi, în cadrul sesiunii plenare a Parlamentului European, că viziunea 
României în ceea ce priveşte preşedinţia Consiliului UE se concentrează în jurul ideii de coeziune, inclusiv ducerea 
decalajelor între state. 
"Europa a ştiut întotdeauna să depăşească obstacolele, să renască după episoade mai puţin faste. Astăzi ne aflăm 
din nou într-un moment complex al procesului de construcţie europeană, dar orice situaţie de acest gen poate fi 
transformată într-o nouă oportunitate, un nou început. În vizunea mea exercitarea preşedinţiei rotative în 
următoarele şase luni nu e una doar formală. Cred că e important să arătăm cetăţenilor UE că instituţiile 
europene lucrează pentru ei şi că mai ales produc rezultate care le îmbunătăţesc viaţa şi perspectivele de viitor", a 
declarat Viorica Dăncilă. 
"Sunt constientă că prima etapă a preşedinţiei va fi redusă ca timp şi ca proces decizional. De aceea mizez pe 
ajutorul dvs pentru a rezolva cât mai multe dosare şi să răspundem provocărilor viitorului european. Viziunea 
noastră e structurată în jurul ideei de coeziune în toate domeniile. Coeziune politică, economică şi teritorială, în 
vederea reducerii decalajelor între state, coeziune socială, importantă prin prisma celor patru priorităţi ale pieţii 
interne", a mai spus premierul. 
Viorica Dăncilă prezintă în Parlamentul European priorităţile Preşedinţiei României la Consiliul UE 
”Premierul va conduce delegaţia Guvernului României, care va efectua o vizită de lucru la Strasbourg, în perioada 
14-15 ianuarie 2019, în vederea prezentării Programului de lucru al Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii 
Europene. Agenda vizitei va cuprinde întrevederi ale delegaţiei guvernamentale române cu preşedintele 
Parlamentului European, Antonio Tajani, cu liderul Grupului Alianţei Progresiste a Socialiştilor din Parlamentul 
European, Udo Bullmann, precum şi cu reprezentanţii Grupului S&D şi alţi lideri ai Parlamentului European”, se 
arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, premierul României va participa, de asemenea, alături de înalţi oficiali europeni şi membri ai 
Guvernului României, la vernisajul expoziţiei de fotografie pe tema “Tradiţii şi peisaje din România”, organizat cu 
ocazia debutului Preşedinţiei române la Consiliul UE. 
Din delegaţia guvernamentală condusă de premierul Viorica Dăncilă vor face parte ministrul Fondurilor Europene, 
Rovana Plumb, ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, 
ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, 
ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, Marius Constantin Budăi. 
Încă de miercurea trecută, premierul Viorica Dăncilă a anunţat că luni şi marţi se va afla la Strasbourg. 
„La începutul săptămânii viitoare, mai precis luni şi marţi, voi avea mai multe întrevederi oficiale la Strasbourg şi 
voi prezenta în plenul Paralmentului European priorităţile mandatului Preşedinţiei noastre. Înţelegem pe deplin 
oportunitatea pe care o avem de a fi văzuţi acţionând împreună pentru România, dar şi pentru UE. Suntem 
pregătiţi atât la nivel tehnic cât şi la nivel politic. Salut iniţiativa ministrului Comunicaţiilor, care pentru a marca 
începutul mandatului nostru, a lansat prin Romfilatelia, o serie de mărci poştare dedicate preluării Preşedinţiei 
Consiliului UE”, a declarat Viorica Dăncilă, miercurea trecută, la începutul şedinţei de Guvern. 
Vizita premierului Dăncilă vine după ce, la sfârşitul săptămânii precedente, preşedintele Comisiei Europene Jean-
Claude Juncker, preşedintele Consiliului European Donald Tusk, preşedintele Parlamentului European şi membri ai 
Colegiului comisarilor europeni au venit la Bucureşti, pentru a participa la ceremonia oficială de inaugurare a 
Preşedinţiei Consiliului UE preluată de la 1 ianuarie 2019 de către România. 
Oficialii europeni au avut întrevederi cu preşedintele Klaus Iohannis, premierul Viorica Dăncilă, precum şi cu 
preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu şi vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache, căruia 
şeful Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea i-a delegat atribuţiile deoarece se află în concediu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, despre refuzul lui Iohannis de a-i numi pe Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici la ministerele 
Dezvoltării şi Transporturilor: Trebuie mers la Curtea Constituţională. Decizia va fi luată în coaliţie 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi seara, că sesizarea CCR este ”pasul” pe care trebuie să-l facă în urma 
refuzului preşedintelui Klaus Iohannis de a-i numi pe Lia Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici la ministerele 
Dezvoltării şi Transporturilor, dar că decizia trebuie luată în coaliţie. 
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”Bineînţeles că ne gândim să mergem la Curtea Constituţională. Acesta este pasul pe care trebuie să-l facem. Vom 
avea o decizie care se va lua în coaliţie. Trebuie să avem o decizie politică. Din punctul meu de vedere trebuie 
mers la Curtea Constituţională”, a declarat la Antena 3 premierul Viorica Dăncilă, întrebată ce va face în privinţa 
refuzului preşedintelui Klaus Iohannis de a-i numi pe Lia Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici la ministerele 
Dezvoltării Regionale şi Transporturilor. 
Ea a mai afirmat că situaţia generată de refuzul şefului statului este una dificilă. 
”Este o situaţia dificilă. Este greu greu de explicat şi românilor, dar şi aici, la Bruxelles (Strasbourg - n.r.), că două 
portofolii atât de importante nu au miniştri. Avem interimat, dar trebuie să avem în vedere că sunt dosare 
importante pe agenda europeană care presupun luarea unor decizii, participarea la trialog şi implicarea 
miniştyrilor de resort. Cred că aceste lucruri nu dau bine nici la nivel intern, pentru că românii nu înţeleg de ce 
două nominalizări care nu au niciun fel de probleme nu sunt acceptate de către preşedinte, în condiţiile în care nu 
sunt probleme de legalitate. Mai puţin înţeleg europenii, mai puţin înţeleg colegii din Parlamentul European, 
pentru că în fiecare stat membru, atunci când s-a deţinut preşedinţia rotativă, a existat consens, a existat sprijin şi 
efectiv toţi cei de bună credinţă au încercat să aducă plus valoare acestei funcţii deosebvit de importante la nivel 
european. Este greu de explicat de ce pentru lupta internă putem pune în pericol decizii şi finalizarea unor 
proiecte atât de importante nu numai pentru România”, a adăugat premierul. 
Ea a mai spus că refuzul lui Klaus Iohannis are şi implicaţii europene. 
”Eu cred că această împotrivire, să fiu elegantă, a preşedintelui de a face cele două nominalizări nu are doar un 
impact naţional, are un impact european, pentru că deciziile care se vor lua pe cele două domenii, decizii 
importante, fac referire la toţi cetăţenii europeni, nu numai la cetăţenii români. Preşedintele trebuie să înţeleagă 
că deciziile şi modul în care sunt gestionate aceste dosare, modul în care reuşim să avem consens pe dosarele 
importante legate de cele două domenii - transporturi şi dezvoltare regională - influenţează viaţa a peste 500 de 
milioane de cetăţeni. Eu cred că implicaţiile sunt mult mai ample şi sper ca preşedinteşle să realizeze în ultima 
clipă şi să accepte aceste două nominalizări”, a conchis Dăncilă. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, luni, că va refuza a treia oară propunerile de miniştri, ultima variantă 
înaintată de premierul Viorica Dăncilă fiind Lia Olguţa Vasilescu pentru portofoliul Dezvoltării şi Mircea Drăghici la 
ministerul Transporturilor. 
”Da, aceste două propuneri vor fi refuzate în cursul acestei săptămâni. Într-o zi, două vor fi finalizate documente 
şi reexpediate la Guvern”, a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Distribuitorii farmaceutici cer Ministerului Sănătăţii ca grila de inspecţie să fie unică şi unitară 
Asociaţia Distribuitorilor şi Retailerilor Farmaceutici din România solicită Ministerului Sănătăţii ca grila de 
inspecţie care se face pentru autorizarea farmaciilor să fie unitară şi unică la nivelul întregii ţări, precizând că 
aceasta ar trebui să fie elaborată şi aprobată de Ministerul Sănătăţii. 
Reprezentanţii Asociaţiei Distribuitorilor şi Retailerilor Farmaceutici din România (ADRFR) au prezentat, marţi, în 
cadrul unei dezbateri, mai multe solicitări Ministerului Sănătăţii, printre care şi aprobarea normelor privind 
înfiinţarea organizarea şi funcţionarea unităţilor farmaceutice. 
“În primul rând, în textul normelor se spune: grila de inspecţie este elaborată de către personalul împuternicit din 
cadrul direcţiilor de sănătate publică judeţene, respectiv a municipiului Bucureşti. Noi suntem de părere că 
autorizarea şi respectiv grila după care se face inspecţia în vederea autorizării sau neautorizării farmaciilor ar 
trebui să fie unitară şi practic unică la nivel de ţară. Să fie o grilă unitară elaborată şi aprobată de Ministerul 
Sănătăţii", a declarat, reprezentantul Asociaţiei Distribuitorilor şi Retailerilor Farmaceutici din România (ADRFR), 
Robert Popescu, în cadrul dezbaterii organizate la Ministerul Sănătăţii. 
Robert Popescu spune că prevederea conform căreia este interzisă amplasarea farmaciei în clădirea spitalelor 
publice sau private, respectiv în curtea spitalelor, limitează drepturile unităţilor medicale. 
“Ştim cu toţii că, în condiţiile în care funcţionează spitalele din România, existenţa unei farmacii cât mai aproape 
de pacienţii de spitale este bine-venită. Sunt multiple situaţii în care pacienţii trebuie să îşi cumpere fie 
medicamente, fie alte dispozitive şi în cazul celor care au probleme de mobilitate este chiar foarte util să fie acolo. 
Pe de altă parte, interdicţia de a avea farmacii în clădirea spitalelor private - nu vedem de ce nu ar putea să existe 
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o farmacie în curtea unui spital privat cu atât mai mult cu cât prin lege până acum era stipulat clar că se poate în 
condiţiile în care spitalul respectiv nu are farmacie de circuit închis”, a explicat Robert Popescu. 
Reprezentantul Asociaţiei Distribuitorilor şi Retailerilor Farmaceutici din România spune că prevederea afectează 
şi pacienţii spitalului privat. 
“Credem că ar trebui să rămânem în situaţia în care ne aflăm până acum cu legea - interzicem existenţa 
farmaciilor în incinta spitalelor publice", a precizat Robert Popescu. 
De asemenea, Popescu spune că sunt mai multe condiţii în care se poate suspenda voluntar activitatea unei 
farmacii. 
"Legea este inaplicabilă din mai multe puncte de vedere, în sensul în care cererea de suspendare a activităţii 
trebuie făcută cu cinci zile înainte de momentul la care vrei să se întâmple suspendarea, ceea ce în cazuri 
normale, în care poţi să anticipezi că se vor întâmpla anumite evenimente care să conducă la cererea de 
suspendare, este ok. Dar, dacă o să aibă loc un incendiu sau dacă se întâmplă alte lucruri inclusiv îşi dau demisia 
intempestiv angajaţii, sunt multe cazuri în care, deşi legea spune că ar trebui ca cererea să se poată face cu cinci 
zile înainte, este evident că este imposibil”, a spus Robert Popescu. 
Reprezentantul ADRFR spune că după ce s-a suspendat activitatea unei farmacii, trebuie depuse documentele 
care să arate că se întrunesc condiţiile reluării activităţii cu minimum 60 de zile înainte de expirarea termenului de 
180 de zile. 
Dezbaterea a fost organizată la solicitarea Asociaţiei Distribuitorilor şi Retailerilor Farmaceutici din România 
privind proiectul de Ordin pentru aprobarea Normelor privind înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea unităţilor 
farmaceutice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate astăzi sesizarea Opoziţiei pe OUG privind Secţia pentru anchetarea magistraţilor 
Curtea Constituţională va discuta miercuri sesizarea PNL şi USR în legătură cu legea pentru aprobarea Ordonanţei 
de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 
Justiţie. 
PNL şi USR au sesizat CCR referitor la ordonanţa de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru 
operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie. Opoziţia a cerut instituţiei să sesizeze şi 
Curtea de Justiţie a UE. Aceştia mai cer Curţii Constituţionale să suspende soluţionarea sesizării lor de 
neconstituţionalitate până la pronunţarea unei hotărâri preliminare de către CJUE cu privire la întrebările 
formulate. 
Partidele de Opoziţie aduc o serie de argumente în acest sens, aducând în discuţie raportul MCV al Comisiei 
Europene, din 13 noiembrie, care conţine opt recomandări pentru România, între care: 
"a.) Referitor la Legile justiţiei, 
suspendarea imediată a punerii în aplicare a legilor justiţiei şi a ordonanţelor de urgenţe subsecvente, 
revizuirea legilor justiţiei, ţinând seama pe deplin de recomandările formulate în cadrul MCV, precum şi de 
recomandările Comisiei de la Veneţia şi ale GRECO. 
”Înfiinţarea, în temeiul legilor justiţiei modificate, a noii secţii de anchetare a infracţiunilor comise de magistraţi 
dă naştere unei îngrijorări deosebite în ceea ce priveşte lupta împotriva corupţiei, întrucât o nouă structură ar 
putea fi mai vulnerabilă în ceea ce priveşte independenţa decât a fost cazul până în prezent în ceea ce priveşte 
DNA, dat fiind că ar putea fi utilizată ca instrument suplimentar de intimidare a magistraţilor şi de exercitare de 
presiuni asupra acestora. În plus, fiind un departament cu atribuţii generale care acoperă toate categoriile de 
infracţiuni comise de magistraţi, acestuia îi va lipsi, de asemenea, expertiza în ceea ce priveşte anchetarea 
infracţiunilor de corupţie specifice, iar impactul ar fi amplificat dacă anchetarea tuturor persoanelor care au 
legătură cu un caz în care este implicat un magistrat nu ar mai intra în competenţa DNA.” 
b.) Referitor la noua Secţie specială din cadrul PICCJ, s-au reţinut următoarele: ”...noua secţie pentru investigarea 
infracţiunilor comise de magistraţi. Crearea acestui nou serviciu ar putea fi percepută ca un instrument 
(suplimentar) pentru a exercita presiuni asupra judecătorilor. Justificarea aplicării unui tratament special în cazul 
magistraţilor în comparaţie cu alţi funcţionari publici nu a fost clarificată. În plus, Direcţia Naţională Anticorupţie 
(DNA) are deja o experienţă solidă în investigarea şi urmărirea cazurilor de corupţie din rândul magistraţilor.” 
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”La 10 octombrie, Guvernul a adoptat o ordonanţă de urgenţă cu privire la măsurile provizorii necesare pentru 
înfiinţarea noii secţii speciale de urmărire penală pentru investigarea magistraţilor. Ordonanţa modifică ad interim 
normele şi criteriile pentru numirea procurorului-şef, a procurorului-şef adjunct şi a procurorilor din cadrul secţiei. 
Acest lucru a părut să intre în conflict cu unul dintre argumentele utilizate mai devreme în cursul anului pentru a-i 
linişti pe cei care criticau înfiinţarea secţiei, şi anume argumentul privind faptul că organizarea procedurii de 
numire ar intra în întregime în competenţa Consiliului Superior al Magistraturii şi ar oferi garanţii procedurale 
importante. În avizul său, Comisia de la Veneţia a subliniat importanţa garanţiilor procedurale, cum ar fi 
organizarea unui concurs bazat pe proiecte pentru postul de procuror general şi implicarea plenului CSM (şi 
anume, judecători şi procurori) în procedura de numire. CSM a aplicat normele modificate prevăzute de 
ordonanţa de urgenţă, iar preşedintele CSM a emis o declaraţie la 23 octombrie, dată la care secţia a intrat în 
funcţiune”. 
”Un prim motiv de îngrijorare se referă la legile justiţiei modificate. Pe lângă chestiunile problematice de natură 
generală descrise mai devreme, anumite prevederi creează o anumită îngrijorare în ceea ce priveşte lupta 
împotriva corupţiei. Legea nr. 304/2004 modificată privind organizarea judiciară creează o nouă secţie a cărei 
responsabilitate exclusivă ar fi investigarea infracţiunilor comise de magistraţi. Înfiinţarea acestei noi secţii a 
stârnit îngrijorarea că o nouă structură autonomă ar fi mai vulnerabilă în termeni de independenţă decât 
responsabilităţile actuale ale DNA în acest domeniu, întrucât ar putea să fie utilizată ca un mijloc suplimentar de 
intimidare şi de exercitare a unei presiuni asupra magistraţilor. 
Ca departament care se ocupă de toate infracţiunile săvârşite de magistraţi, acesta nu va dispune nici de expertiza 
orizontală a DNA în materie de infracţiuni legate de corupţie, iar cercetarea referitoare la persoanele anchetate în 
cauze în care sunt implicaţi şi magistraţi poate să nu intre în sfera de competenţă a DNA. Susţinătorii acestei 
schimbări au invocat deficienţe în activitatea DNA şi anumite cazuri în care inculpaţii au fost achitaţi în instanţă. 
Dar nu a fost publicată nicio analiză sau evaluare a impactului care să justifice afirmaţiile privind deficienţele 
sistematice şi preferinţa pentru o nouă structură. 
În recomandările lor, atât GRECO, cât şi Comisia de la Veneţia subliniază în mod clar necesitatea de a menţine 
această competenţă în cadrul serviciului specializat în combaterea corupţiei (DNA), sugerând astfel că orice 
deficienţe ar putea fi soluţionate nu prin crearea unei structuri separate a parchetului, ci prin asigurarea 
respectării unor garanţii procedurale eficace.” (A se vedea Raportul tehnic care însoţeşte documentul RAPORT AL 
COMISIEI CĂTRE PARLAMENTUL EUROPEAN ŞI CONSILIU privind progresele înregistrate în România în cadrul 
mecanismului de cooperare şi de verificare)", potrivit textului sesizării PNL şi USR depusă la CCR. 
Potrivit sursei citate, partidele de Opoziţie adresează Curţii Constituţionale mai multe întrebări: 
"1. Mecanismul de cooperare şi de verificare (MCV), instituit potrivit Deciziei 2006/928/CE a Comisiei Europene 
din 13 decembrie 2006, trebuie considerat un act adoptat de o instituţie a Uniunii Europene, în sensul articolului 
267 TFUE, act care poate fi supus interpretării Curţii de Justiţie a Uniunii Europene? 
2. Conţinutul, caracterul şi întinderea temporală a Mecanismului de cooperare şi de verificare (MCV), instituit 
potrivit Deciziei 2006/928/CE a Comisiei Europene din 13 decembrie 2006, se circumscriu Tratatului privind 
aderarea Republicii Bulgaria şi a României la Uniunea Europeană, semnat de România la Luxemburg la 25 aprilie 
2005? Cerinţele formulate în rapoartele întocmite în cadrul acestui Mecanism au caracter obligatoriu pentru 
Statul român? 
3. Articolul 2 din Tratatul privind Uniunea Europeană trebuie interpretat în sensul obligaţiei statelor membre de a 
respecta criteriile statului de drept, solicitate şi în rapoartele din cadrul Mecanismului de cooperare şi de 
verificare (MCV), instituit potrivit Deciziei 2006/928/CE a Comisiei Europene din 13 decembrie 2006, în cazul 
înfiinţării urgente a unei secţii de parchet de anchetare exclusiv a infracţiunilor comise de magistraţi, ce dă 
naştere unei îngrijorări deosebite în ceea ce priveşte lupta împotriva corupţiei şi poate fi utilizată ca instrument 
suplimentar de intimidare a magistraţilor şi de exercitare de presiuni asupra acestora? 
4. Articolul 19 alineatul (1) al doilea paragraf din Tratatul privind Uniunea Europeană trebuie interpretat în sensul 
obligaţiei statelor membre de a stabili măsurile necesare pentru o protecţie juridică efectivă în domeniile 
reglementate de dreptul Uniunii, respectiv prin înlăturarea oricărui risc legat de influenţa politică asupra cercetării 
penale a unor judecători, aşa cum este cazul înfiinţării urgente a unei secţii de parchet de anchetare exclusiv a 
infracţiunilor comise de magistraţi, ce dă naştere unei îngrijorări deosebite în ceea ce priveşte lupta împotriva 
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corupţiei şi poate fi utilizată ca instrument suplimentar de intimidare a magistraţilor şi de exercitare de presiuni 
asupra acestora?". 
Primul argument al PNL şi USR în legea criticată este că Guvernul care este emitentul OUG 90/2018 nici măcar nu 
se referă, nu pomeneşte despre textul normativ modificat prin prevederile mai sus arătate ale acestei ordonanţe 
de urgenţă. Prin urmare Executivul nu încearcă să motiveze existenţa urgenţei, cu toate că potrivit art 115 din 
Constituţie trebuie să facă acest lucru. 
"Motivarea urgenţei evidenţiază raţiunea şi utilitatea reglementării, nu însă şi existenţa unei situaţii extraordinare 
a cărei reglementare nu poate fi amânată, pe care mai degrabă o proclamă, fără a o motiva, potrivit exigenţei 
textului constituţional de referinţă", arată reprezentanţii Opoziţiei. 
De asemenea, PNL şi USR amintesc că Legea Fundamentală prevede că: "olrdonanţele de urgenţă nu pot fi 
adoptate în domeniul legilor constituţionale, nu pot afecta regimul instituţiilor fundamentale ale statului, 
drepturile, libertăţile şi îndatoririle prevăzute de Constituţie, drepturile electorale şi nu pot viza măsuri de trecere 
silită a unor bunuri în proprietate publică". 
Tot potrivit Constituţiei "(...) Ministerul Public reprezintă interesele generale ale societăţii şi apără ordinea de 
drept, precum şi drepturile şi libertăţile cetăţenilor", exercitându-şi atribuţiile "prin procurori constituiţi în 
parchete, în condiţiile legii". 
Prin însuşi rolul său, Ministerul Public face parte din instituţiile fundamentale ale statului, fapt deopotrivă 
confirmat de statutul constituţional al acestuia, ca şi de împrejurarea că organizarea şi funcţionarea sa, adică 
regimul său juridic, se reglementează, potrivit art. 73 alin. (3) lit. l) din Constituţie, prin lege organică., susţine 
Opoziţia. 
"Întrucât Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie a fost constituită, potrivit art. 881-889 din Legea nr. 
304/2004, ca structură din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, este evident că orice 
ordonanţă de urgenţă care ar reglementa organizarea şi funcţionarea acesteia ar afecta mai mult sau mai puţin 
regimul unei instituţii fundamentale a statului", conform sursei menţionare. 
Prin urmare, referitor la OUG nr. 90/2018, PNL şi USR consideră că sunt pe deplin aplicabile, mutatis mutandis, 
următoarele considerente reţinute de Curea Constituţională prin Decizia nr. 544/2006: "reglementarea pe calea 
ordonanţelor şi a ordonanţelor de urgenţă constituie, aşa cum se prevede expres în art. 115 din Constituţie, o 
atribuţie exercitată de Guvern în temeiul delegării legislative, iar depăşirea limitelor acestei delegări, stabilite prin 
însuşi textul Constituţiei, reprezintă o imixtiune nepermisă în competenţa legislativă a Parlamentului, altfel spus, 
o violare a principiului separaţiei puterilor în stat". 
Senatul a adoptat, pe 10 decembrie, Ordonanţa de urgenţă nr. 90/2018 privind unele măsuri pentru 
operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie. 
Pe 14 noiembrie, Camera Deputaţilor a adoptat, în forma Guvernului, proiectul de lege pentru aprobarea 
ordonanţei de urgenţă 90/2018 privind unele măsuri pentru operaţionalizarea Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută sesizările făcute de preşedinte, Opoziţiei şi ÎCCJ cu privire la desecretizarea protocoalelor cu SRI 
CCR dezbate, miercuri, sesizările preşedintelui Klaus Iohannis, ale PNL-USR şi ale ÎCCJ cu privire la 
neconstituţionalitatea unor aspecte cuprinse în Legea privind declasificarea unor documente, respectiv 
declasificarea hotărârii CSAT care a stat la baza protocoalelor cu SRI. 
Pe 7 decembrie, preşedintele Klaus Iohannis a sesizat Curtea Constituţională în legătură cu Legea care prevede 
declasificarea hotărârii CSAT, care a stat la baza protocoalelor cu SRI, iniţiată de Liviu Dragnea şi Călin Popescu 
Tăriceanu. 
De asemenea, pe 20 noiembrie, CCR a fost sesizată, cu două obiecţii de neconstituţionalitate, de către PNL-USR şi 
de către ÎCCJ, asupra Legii privind declasificarea unor documente, respectiv a hotărârii CSAT care a stat la baza 
protocoalelor SRI cu instituţii din sistemul judiciar. 
"Potrivit art. 75 alin. (1) din Constituţie, se supun spre dezbatere şi adoptare Camerei Deputaţilor, ca primă 
Cameră sesizată, proiectele de legi şi propunerile legislative prevăzute de art. 118 alin. (2), iar potrivit acestui 
articol: „Structura sistemului naţional de apărare, pregătirea populaţiei, a economiei şi a teritoriului pentru 
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apărare precum şi statutul cadrelor militare, se stabilesc prin lege organică”, precizează Klaus Iohannis în textul 
sesizării, potrivit unul comunicat de presă al Administraţie Prezidenţiale remis MEDIAFAX. 
De asemenea, şeful statului argumentează că dispoziţiile legii criticate care fac referire la exonerarea de 
răspundere penală, disciplinată, administrativă sau financiară a lucrătorilor din cadrul SRI încalcă dispoziţiile 
"Potrivit art. 6 din legea criticată, introdus la Camera decizională, „Lucrătorii din Serviciul Român de Informaţii, 
precum şi cei din toate instituţiile emitente, care pun la dispoziţia conducerii instituţiilor din care fac parte, la 
solicitarea Comisiei comune permanente a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru exercitarea controlului 
parlamentar asupra activităţii Serviciului Român de Informaţii documente şi declaraţii care au ca temei Hotărârea 
nr. 17/2005 a Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, nu răspund penal, disciplinar, administrativ sau financiar 
pentru acţiunile întreprinse în acest sens”. Potrivit art. 27 alin. (1) din Legea nr. 14/1992, personalul Serviciului 
Român de Informaţii se compune din cadre militare permanente şi salariaţi civili, care îndeplinesc atribuţii 
operative şi administrative. De asemenea, în conformitate cu alin. (3) din acelaşi text normativ, cadrele militare 
ale Serviciului Român de Informaţii au toate drepturile şi obligaţiile prevăzute, pentru militarii armatei române, de 
reglementările legale, statutele şi regulamentele militare", potrivit sursei citate. 
Astfel, „Legea nr. 80/1995 privind statutul cadrelor militare prevede la art. 33 că: „Pentru abateri de la disciplina 
militară, neîndeplinirea îndatoririlor, încălcarea normelor de conduită militară, a regulilor de convieţuire socială, 
ofiţerilor, maiştrilor militari şi subofiţerilor li se pot aplica următoarele sancţiuni disciplinare: avertisment; 
mustrare scrisă; retrogradare în funcţie; amânarea înaintării în gradul următor pe timp de 1-2 ani.” În acest sens, 
potrivit art. 8 alin. (1) lit. f) din acelaşi act normativ, păstrarea „cu stricteţe a secretului militar, de stat şi de 
serviciu, precum şi caracterul confidenţial al unor activităţi şi documente” reprezintă o îndatorire principală a 
cadrelor militare. Totodată, potrivit art. 89 alin. (2) din Legea nr. 80/1995 privind statutul cadrelor militare: 
„Cadrele militare în activitate din Ministerul Apărării Naţionale se suspendă din funcţie pe perioada în care, fiind 
în stare de arest preventiv, sunt urmărite penal, trimise în judecată ori sunt judecate de către instanţele 
judecătoreşti. Pe perioada suspendării din funcţie, ofiţerii, maiştrii militari şi subofiţerii nu beneficiază de niciun 
drept din partea Ministerului Apărării Naţionale”. Astfel, măsurile dispuse în cursul procesului penal reprezintă 
motive de suspendare a raportului de serviciu”. 
În concluzie, spune şeful statului "faţă de cele de mai sus, dispoziţiile art. 6 din legea criticată, care introduc 
exonerări ale diferitelor forme de răspundere juridică, reprezintă o modificare a răspunderii cadrelor militare şi 
implicit a statutului acestora, cu consecinţe specifice pe planul raporturilor de serviciu (motivele pentru care 
acesta este suspendat, dar şi al motivelor pentru care cadrele militare pot fi trecute, din oficiu, în rezervă sau 
direct în retragere, potrivit art. 89 alin. (8) din Legea nr. 80/1995). (...) În lumina acestor considerente, 
răspunderea cadrelor militare este un aspect ce ţine de statutul acestora, în conformitate cu art. 118 alin. (2) din 
Constituţie. Astfel, potrivit competenţei constituţionale stabilite de art. 75 alin. (1), prin raportare la dispoziţiile 
art. 75 alin. (4) şi (5), art. 6 din legea criticată introdus la Camera decizională, Camera Deputaţilor, reprezintă o 
prevedere pentru care competenţa decizională aparţine primei Camere, respectiv Senatului". 
Totodată şeful statului critică şi articolul 4 al legii privind declasificarea deciziei CSAT 17/2005, care prevede 
următoarele: „Persoanele care se consideră vătămate într-un drept ori într-un interes legitim de efectele produse 
de documentele prevăzute la art. 1 au posibilitatea, în termen de 3 ani de la intrarea în vigoare a prezentei legi, să 
se adreseze instanţelor competente pentru constatarea încălcării drepturilor şi libertăţilor fundamentale şi 
repararea prejudiciului suferit”. 
Iohannis susţine că această prevedere încalcă articolul 52 din Constituţie care prevede că: „ (1) Persoana 
vătămată într-un drept al său ori într-un interes legitim, de o autoritate publică, printr-un act administrativ sau 
prin nesoluţionarea în termenul legal a unei cereri, este îndreptăţită să obţină recunoaşterea dreptului pretins sau 
a interesului legitim, anularea actului şi repararea pagubei. (2) Condiţiile şi limitele exercitării acestui drept se 
stabilesc prin lege organică.” 
"În consecinţă, stabilind dreptul la repararea prejudiciului suferit ca urmare a efectelor produse de „documentele 
prevăzute la art. 1” din legea criticată, (direct, fără ca o instanţă de contencios administrativ să se pronunţe 
asupra legalităţii acestor acte) Legea privind declasificarea unor documente apare ca instituind o normă 
derogatorie de la ansamblul regulilor ce guvernează contenciosul administrativ, reguli instituite prin Legea nr. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
554/2004, ceea ce ar fi impus adoptarea sa cu respectarea art. 76 alin. (1) din Constituţie", conchide preşedintele 
României. 
Iohannis mai argumentează, în textul sesizării, că amendamentele la Legea criticată au fost adoptate de către 
Senat fără să fie discutate soluţiile şi textele adoptate de Camera Deputaţilor, în calitate de prim for decizional. 
"Legea privind declasificarea unor documente a fost adoptată cu nesocotirea prevederilor art. 61 şi ale art. 75 din 
Constituţie, fiind încălcată competenţa primei Camere sesizate, Senatul, care nu a dezbătut textul şi soluţiile 
adoptate de Camera Deputaţilor, cu referire la modificările adoptate după votul din plenul acesteia, 
amendamente nediscutate în prima Cameră sesizată. În forma adoptată, legea dedusă controlului de 
constituţionalitate nesocoteşte şi principiile constituţionale în virtutea cărora o lege nu poate fi adoptată de o 
singură Cameră, legea fiind, cu aportul specific al fiecărei Camere, opera întregului Parlament. (...) Astfel, 
amendamentele introduse în Senat se îndepărtează în mod substanţial de voinţa iniţiatorului şi reprezintă 
modificări majore ale conţinutului formei iniţiale a propunerii legislative. Mai mult, forma adoptată de Senat 
conţine un număr de 5 articole, în timp ce forma iniţiatorului conţine un număr de doar 4 articole supuse 
dezbaterii Parlamentului", conform sursei citate. 
De asemenea, preşedintele Iohannis susţine că "legiuitorul nu instituie o categorie de informaţii pentru care ar fi 
aplicabilă o altă procedură de declasificare, ca situaţie de excepţie de la regula generală, ci decide el însuşi 
declasificarea; mai mult, derogarea de la dispoziţiile art. 24 din Legea nr. 182/2002 presupunea în mod obligatoriu 
instituirea unei proceduri prin care emitentul/emitenţii să individualizeze documentele care fac obiectul legii 
criticate şi să efectueze în concret operaţiunea administrativă de demarcare a acestora. Prin modul de 
reglementare lacunar, din care ar rezulta desecretizări ope legis ale documentelor prevăzute la art. 1 din legea 
criticată este periclitat întregul sistem naţional de protecţie a informaţiilor clasificate, fiind înlăturate standardele 
legale de protecţie a acestora". 
În plus, textul sesizării mai arată că hotărârea CSAT a cărei declasificare se prevede la art. 1 din legea criticată nu 
poartă marcajul vreunei clase sau nivel de secretizare - potrivit Legii nr. 182/2002 - şi, în consecinţă, nu pare a fi 
susceptibilă de declasificare. 
"În al doilea rând, textul de lege criticat contravine principiului separaţiei şi echilibrului puterilor în stat, precum şi 
principiului legalităţii, prevăzute la art. 1 alin. (4) şi alin. (5) din Constituţie, întrucât se încalcă competenţele 
puterii executive referitoare la declasificarea informaţiilor clasificate, această operaţiune putând fi efectuată, 
după caz, prin hotărâre a Guvernului şi/sau de către persoanele sau autorităţile publice competente să aprobe 
clasificarea şi nivelul de secretizare a informaţiilor", conchide sursa menţionată. 
Proiectul de lege privind declasificarea unor documente, adoptat de Parlament, prevede posibilitatea persoanelor 
care se consideră vătămate de efectele produse de documentele încheiate în baza Hotărârii CSAT 17/2005 să se 
adreseze instanţelor competente pentru constatarea încălcării drepturilor şi libertăţilor fundamentale şi 
repararea prejudiciului suferit. 
De asemenea, actul normativ prevede că de la data intrării în vigoare a legii, toate aceste documente „sunt 
declasificate de drept, fără a mai fi necesară o altă procedură”, şi „încetează efectele juridice ale documentelor” 
amintite. În plus, toate informaţiile cuprinse în aceste documente dobândesc, de la data intrării în vigoare a 
prezentei legi, caracter de informaţii de interes public. 
Totodată, „lucrătorii din Serviciul Român de Informaţii precum şi cei din toate instituţiile emitente, care pun la 
dispoziţia Comisiei comune permanente a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru exercitarea controlului 
parlamentar asupra activităţii Serviciului Român de Informaţii documente şi declaraţii care au ca temei Hotărârea 
nr.17/2005 a Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, nu răspund penal, disciplinar, administrativ sau financiar 
pentru acţiunile întreprinse în acest sens”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR va analiza sesizarea lui Klaus Iohannis pe legea privind reorganizarea unităţilor de stat ca regii autonome 
şi societăţi comerciale 
CCR va discuta, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis asupra proiectului privind aprobarea OUG nr. 
56/2018 pentru completarea Legii nr. 15/1990 privind reorganizarea unităţilor economice de stat ca regii 
autonome şi societăţi comerciale. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Şeful statului a depus la Curtea Constituţională o obiecţie de necunostituţionalitate în legătură cu Ordonanţa de 
urgenţă a Guvernului 56/2018 care aduce modificări Legii 15/1990 privind reorganizarea unităţilor economice de 
stat ca regii autonome şi societăţi comerciale, a informat Administraţia Prezidenţială, într-un comunicat de presă. 
Astfel, preşedintele Iohannis argumentează că deoarece autorităţile administraţiei publice locale nu au 
personalitate juridică, nu pot exercita obligaţii şi drepturi proprii, "în cadrul raporturilor juridice care rezultă din 
calitate de unic acţionar/asociat al societăţii rezultate în urma reorganizării unei regii autonome", potrivit sursei 
citate. 
"Considerăm că sintagma „autoritatea administraţiei publice locale” din conţinutul art. 31 alin. (1) al O.U.G. nr. 
56/2018, aprobată prin legea dedusă controlului de constituţionalitate, are în vedere toate categoriile de 
autorităţi ale administraţiei publice prin care se realizează autonomia locală - consiliile locale (comunale, 
orăşeneşti şi municipale), consiliile judeţene şi primarii. Însă, prin prisma dispoziţiilor constituţionale şi legale 
evocate, precum şi a jurisprudenţei Curţii Constituţionale rezultă că autorităţile administraţiei publice locale nu 
pot exercita drepturi şi obligaţii proprii în cadrul raporturilor juridice rezultate din calitatea de unic 
acţionar/asociat al societăţii rezultate în urma reorganizării unei regii autonome, întrucât nu au personalitate 
juridică. 
În exercitarea competenţelor şi atribuţiilor ce le revin, autorităţile deliberative ale administraţiei publice locale 
pot însă adopta hotărâri în legătură cu participarea unităţilor administrativ-teritoriale la constituirea capitalului 
social al unor societăţi reglementate de Legea nr. 31/1990. Această posibilitate nu se confundă cu exercitarea 
unor drepturi patrimoniale proprii", explică sursa menţionată. 
De asemenea, Iohannis susţine că, în mod similar, nici primarii, care sunt autorităţi executive nu pot dobândi 
"calitatea de unic acţionar/asociat al societăţii rezultate în urma reorganizării unei regii autonome, întrucât, 
potrivit art. 136 alin. (2) din Constituţie, proprietatea publică este susceptibilă de a aparţine unităţilor 
administrativ-teritoriale, iar nu autorităţii executive din cadrul acesteia". 
"Potrivit dispoziţiilor art. 36 alin. (3) lit. c) din Legea nr. 215/2001, consiliul local exercită, în numele unităţii 
administrativ-teritoriale, toate drepturile şi obligaţiile corespunzătoare participaţiilor deţinute la societăţi 
reglementate de Legea nr. 31/1990 sau regii autonome, în condiţiile legii. De asemenea, potrivit art. 91 alin. (2) lit. 
d) din aceleaşi act normativ, consiliul judeţean exercită, în numele judeţului, toate drepturile şi obligaţiile 
corespunzătoare participaţiilor deţinute la societăţi reglementate de Legea nr. 31/1990 sau regii autonome, în 
condiţiile legii. 
Similar, primarii - autorităţi executive conform art. 1 alin. (2) lit. e) din aceleaşi act normativ - nu pot dobândi 
calitatea de unic acţionar/asociat al societăţii rezultate în urma reorganizării unei regii autonome, întrucât, 
potrivit art. 136 alin. (2) din Constituţie, proprietatea publică este susceptibilă de a aparţine unităţilor 
administrativ-teritoriale, iar nu autorităţii executive din cadrul acesteia. În plus, din perspectiva necorelării soluţiei 
legislative cuprinse în legea criticată cu dispoziţiile Legii nr. 215/2001, aceasta contravine şi dispoziţiilor art. 1 alin. 
(5) din Constituţie, ce consacră principiul legalităţii", conchide şeful statului în textul sesizării. 
Pe 21 noiembrie, Legea privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 56/2018 pentru completarea 
Legii nr. 15/1990 privind reorganizarea unităţilor economice de stat ca regii autonome şi societăţi comerciale a 
fost transmisă de Parlament spre promulgare preşedintelui Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională dezbate sesizările PNL şi USR cu privire la numirea conducerii ASF 
Curtea Constituţională a României (CCR) dezbate miercuri obiecţiile de neconstituţionalitate depuse de USR şi PNL 
cu privire la numirea unor membri ai Consililului ASF, printre care se numără şi preşedintele instituţiei, Leonardo 
Badea. 
Deputaţii USR au depus o sesizare Curtea Constituţională prin care au contestat decizia Parlamentului de a numi 
patru din cei nouă membri care fac parte din conducerea Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF). 
În textul sesizării, parlamentarii USR susţin că Leonardo Badea, numit pentru un al doilea mandat la şefia ASF, 
alături de Joszef Birtalan, Gabriela Aura Socol şi Sorin Bota, cel din urmă demisionând între timp, nu îndeplinesc 
condiţiile de eligibilitate. 
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"Analizând CV-urile transmise comisiilor parlamentare competente din Camera Deputaţilor şi Senat (Anexele 3-6), 
constatăm că următorii membri ai Consiliului A.S.F. nu îndeplinesc condiţia de eligibilitate prevăzută la art. 9 alin. 
(1) lit. a2) din OUG nr. 93/2012, respectiv <<să aibă o experienţă profesională în domeniul financiar, al instituţiilor 
de credit şi/sau al instituţiilor financiare nebancare de minimum 8 ani de la data absolvirii studiilor prevăzute la lit. 
a1)>>", susţin deputaţii partidului de Opoziţie, în sesizarea depusă la Curte. 
Astfel, USR face pentru fiecare membru al Consiliului ASF în parte CV-ul din care, susţin aleşii formaţiunii, reiese 
că aceştia nu îndeplinesc diferite condiţii pentru a ocupa funcţiile în care au fost numiţi. 
"a) Dl. Badea Leonardo, care a ocupat de-a lungul timpului următoarele funcţii şi/sau demnităţi: deputat şi 
senator la Parlamentul României; preparator, asistent, lector, secretar ştiinţific al consiliului, decan la Facultatea 
de Ştiinţe Economice a Universităţii Valahia din Târgovişte; prorector la Universitatea Valahia din Târgovişte, 
profesor abilitat în domeniul finanţelor la Universitatea de Vest din Timişoara; preşedinte la A.S.F.; unele dintre 
acestea corespund criteriilor, însă nu este îndeplinită condiţia de vechime; 
b) Dl. Birtalan Jozsef, care a ocupat de-a lungul timpului următoarele funcţii şi/sau demnităţi: inginer la Fabrica de 
Asistenţă Tehnică şi Servicii Maşini-Unelte Bucureşti; director economic la Prezidiul Executiv UDMR Cluj-Napoca; 
vicepreşedinte executiv pe probleme economice la UDMR Cluj-Napoca; secretar de stat la Ministerul 
Comunicaţiilor şi Ministerul Transporturilor; vicepreşedinte la ANIMM; vicepreşedinte şi preşedinte la ANAP; 
administrator public al judeţului şi vicepreşedinte la Consiliul Judeţean Harghita; membru al consiliilor de 
administraţie ale Romtelecom şi BCR; membru al consiliilor de supraveghere ale BCR şi Fondului Proprietatea; 
membru al Consiliului Naţional de Formare Profesională a Adulţilor; preşedinte al Asociaţiei Micro-
Întreprinzătorilor Odorheiu Secuiesc; niciuna dintre acestea nu corespunde criteriilor; 
c) Dl. Bota Marius Sorin Ovidiu, care a ocupat de-a lungul timpului următoarele funcţii şi/sau demnităţi: 
administrator şi director general la firme private din domeniul transporturilor, comerţului, consultanţei financiare; 
secretar de stat la Ministerul Transporturilor; deputat şi senator la Parlamentul României; niciuna dintre acestea 
nu corespunde criteriilor; 
d) Dna. Socol Aura Gabriela, care a ocupat de-a lungul timpului următoarele funcţii şi/sau demnităţi: analist 
economic şi financiar la Institutul Pro, consilier preşedinte la Fondul Naţional de Garantare a Întreprinderilor Mici 
şi Mijlocii, expert la Ministerul Finanţelor Publice, consilier coordonator la A.S.F., cercetător la Institutul European 
din România, secretar de stat şi membru al plenului la Oficiul Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării 
Banilor, expert la Reprezentanţa Comisiei Europene în România, expert independent la Comisia Naţională pentru 
Trecerea la Moneda Euro, preparator, asistent, lector, conferenţiar şi profesor la Academia de Studii Economice 
din Bucureşti; unele dintre acestea corespund criteriilor, însă nu este îndeplinită condiţia de vechime", arată 
deputaţii USR în sesizare. 
Sursa citată conchide că "în considerarea tuturor argumentelor expuse mai sus, solicităm Curţii Constituţionale 
admiterea prezentei sesizări astfel cum a fost formulată şi pronunţarea unei decizii de constatare a 
neconstituţionalităţii Hotărârii Parlamentului nr. 37/2018 în ceea ce priveşte numirea domnului Badea Leonardo, 
a domnului Birtalan Jozsef, a domnului Bota Marius Sorin Ovidiu şi a doamnei Socol Aura Gabriela în funcţia de 
membru al Consiliului A.S.F". 
Pe 29 noiembrie, senatorii PNL au depus la Curtea Constituţională obiecţia de neconstituţionalitate în cazul 
numirii în funcţie a şase membri ai Consiliului Autorităţii de Supraveghere Financiară, susţinând că aceştia nu 
îndeplinesc criteriul obiectiv al experienţei profesionale cerut de lege. 
Grupul parlamentar al PNL din Senat a depus la CCR sesizarea de neconstituţionalitate în cazul numirii în funcţie a 
şase membri ai Consiliului Autorităţii de Supraveghere Financiară. 
”Hotărârea Parlamentului României nr.37/2018 este neconstituţională deoarece încalcă dispoziţiile art.1 alin.(3) şi 
alin.(5) din Constituţia României raportat la art.9 alin.(1) lit.a2) din Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 
nr.93/2012 privind înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Autorităţii de Supraveghere Financiară prin numirea 
fără îndeplinirea criteriului obiectiv al experienţei profesionale cerut de lege, în Consiliul Autorităţii de 
Supraveghere Financiară a domnului Badea Leonardo, doamnei Dascălu Doina, domnului Bota Marius Ovidiu, 
domnului Birtalan Jozsef, doamnei Socol Aura Gabriela şi a domnului Wlassopol Ovidiu Răzvan”, se arată în 
sesizarea PNL depusă la CCR. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Liberalii susţin că Parlamentul României, în îndeplinirea obligaţiei constituţionale de a respecta legea în materia 
organizării şi funcţionării Autorităţii de Supraveghere Financiară (O:U.G. nr.93/2012), avea obligaţia legală de a 
efectua analiza individuală a încadrării experienţei profesionale a fiecărui candidat în domeniile expres prevăzute 
de lege – financiar, al instituţiilor de credit şi/sau al instituţiilor financiare nebancare. Vechimea minimă cumulată 
necesară în aceste domenii de activitate pentru a fi numit în Consiliul Autorităţii de Supraveghere Financiară 
trebuie să fie de minimum opt ani de la data absolvirii studiilor de lungă durată, cu diplomă de licenţă. 
Pe 14 noiembrie, plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senat a votat, prin vot secret cu buletine de vot, numirea 
în funcţia de preşedinte al ASF pe actualul preşedinte al instituţiei, Leonardo Badea. În funcţia de prim-
vicepreşedinte al ASF a fost votată Elena Doina Dascălu. 
Totodată, plenul reunit al Parlamentului a validat atunci şi candidaţii pentru alte funcţii de conducere în cadrul 
ASF, după cum urmează: "vicepreşedinte membru executiv, sectorul instrumente şi investiţii financiare - Sorin 
Bota, care între timp a demisionat din funcţie; vicepreşedinte membru executive sectorul asigurări.reasigurări - 
Cristian Roşu Cristian; vicepresedinte membru executiv, sectorul sistemului de pensii private - Daniel Ştefan 
Armeanu; membru neexecutiv- Joszef Birtalan; membru neexecutiv - Gabriel Grădinescu; membru neexecutiv - 
Aura Socol şi membru neexecutiv - Ovidiu Răzvan Wlassopol. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR anunță DEZASTRUL: Taxa pe lăcomie va duce la explozia inflației 
Taxa pe activele financiare ale instituţiilor de credit, prin maniera de stabilire, în funcţie de cotaţiile ROBOR, 
afectează eficienţa şi flexibilitatea politicii monetare, implicit capacitatea băncii centrale de a ţine inflaţia sub 
control, arată minuta şedinţei de politică monetară a Consiliului de Administraţie al Băncii Naţionale a României, 
publicată pe site-ul instituţiei, informează Agerpres. 
"S-a acordat atenţie taxei pe activele financiare ale instituţiilor de credit, fiind discutate caracteristici şi posibile 
implicaţii asupra politicii monetare şi a procesului de creditare, precum şi asupra stabilităţii financiare şi 
macrostabilităţii în general. Printre altele, membrii Consiliului au considerat că, prin maniera de stabilire, în 
funcţie de cotaţiile ROBOR, această taxă afectează eficienţa şi flexibilitatea politicii monetare, implicit capacitatea 
băncii centrale de a ţine inflaţia sub control, care s-au dovedit a fi esenţiale pentru readucerea ratei anuale a 
inflaţiei în intervalul ţintei în anul 2018. Totodată, s-a arătat că efectele adverse ale taxei ar putea fi potenţate de 
cele ale iniţiativelor legislative vizând sectorul bancar aprobate recent, ale căror prevederi sunt de natură a afecta 
creditarea şi transmisia monetară, dar şi stabilitatea băncilor, precum şi costurile de finanţare externă ale 
economiei. Unii membri ai Consiliului au sugerat întrunirea Comitetului Naţional de Supraveghere 
Macroprudenţială pentru a examina efectele noilor măsuri care privesc sistemul bancar şi a face recomandări 
autorităţilor publice", se spune în minuta BNR. 
Membrii Consiliului au apreciat că, în contextul analizat, ce include imponderabile din mediul extern, 
incertitudinile şi riscurile la adresa celei mai recente prognoze pe termen mediu cresc substanţial. O sursă majoră 
o reprezintă conduita politicii fiscale şi a celei de venituri, date fiind inclusiv nefinalizarea proiectului de buget pe 
anul 2019 şi conţinutul măsurilor fiscale şi bugetare intrate în vigoare de la 1 ianuarie 2019.  
S-a remarcat că este necesară realizarea unei evaluări cât se poate de cuprinzătoare a implicaţiilor acestor măsuri 
asupra perspectivei pe termen scurt şi mediu. Unii membri ai Consiliului au atenţionat că acestea pot exercita 
efecte semnificative pe termen scurt şi mediu asupra activităţii economice, dar şi asupra potenţialului de creştere 
a economiei, atât prin intermediul impulsului fiscal şi structurii cheltuielilor bugetare, cât şi prin afectarea 
comportamentului investiţional şi al celui de consum.  
În ceea ce priveşte evoluţiile viitoare, membrii Consiliului au convenit, în baza celor mai recente informaţii şi 
analize, că rata anuală a inflaţiei va continua probabil să scadă şi apoi să se menţină pe orizontul foarte scurt de 
timp uşor sub limita de sus a intervalului ţintei, în linie cu prognoza pe termen mediu publicată în Raportul asupra 
inflaţiei din noiembrie 2018, care anticipează coborârea acesteia la 2,9% în decembrie 2019.  
Potrivit documentului, s-a notat că scăderea va continua să fie antrenată de factorii pe partea ofertei, date fiind 
influenţele dezinflaţioniste relativ mai pronunţate aşteptate să provină şi în acest interval din evoluţia preţurilor 
volatile - LFO şi combustibili. Acestea vor fi însă probabil compensate începând cu luna ianuarie 2019 de efectele 
măririi accizei la ţigarete, fiind posibil ca pe acest fond aportul dezinflaţionist de ansamblu al componentelor 
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exogene ale IPC să se epuizeze pe orizontul apropiat de timp.  
În opinia unor membri ai Consiliului, acţiunea factorilor pe partea ofertei ar putea chiar să redevină inflaţionistă în 
perspectivă apropiată, în ipoteza măririi peste aşteptări a preţurilor unor produse alimentare sau a preţurilor unor 
servicii şi utilităţi, inclusiv ca efect al măsurilor fiscale şi bugetare intrate în vigoare la începutul acestui an, 
contextul rămânând prin urmare relevant din perspectiva implicaţiilor asupra anticipaţiilor inflaţioniste pe termen 
mediu.  
Analizând perspectiva influenţei factorilor fundamentali, membrii Consiliului au concluzionat că, potrivit noilor 
date şi evaluări, creşterea economică va rămâne probabil robustă pe termen scurt, cu o dinamică anuală 
cvasistabilă în trimestrul IV 2018 şi în uşoară accelerare în trimestrul I 2019. În termeni trimestriali, avansul 
economic este anticipat să scadă sensibil în trimestrul IV 2018 - exclusiv ca urmare a contracţiei probabil suferite 
de producţia agricolă după creşterea excepţională din intervalul anterior -, şi să se mărească în primul trimestru al 
anului curent. S-a considerat că asemenea evoluţii fac probabilă o majorare a gap-ului pozitiv al PIB pe parcursul 
celor două trimestre, la valori doar marginal inferioare celor din prognoza pe termen mediu.  
În acelaşi timp, membrii Consiliului au observat că, potrivit celor mai recente evoluţii ale indicatorilor cu frecvenţă 
ridicată, consumul privat a redevenit probabil în trimestrul IV 2018 principalul determinant al creşterii economice, 
în timp ce formarea brută de capital fix este posibil să-şi fi sporit contribuţia negativă la dinamica PIB. În cazul 
exportului net este totuşi mai probabilă o diminuare a aportului negativ, dată fiind relativa încetinire în octombrie 
a ritmului anual de creştere a deficitului balanţei comerciale, chiar şi în condiţiile măririi ecartului negativ dintre 
dinamica anuală a exporturilor şi cea a importurilor de bunuri şi servicii; la rândul său, deficitul de cont curent şi-a 
temperat uşor creşterea anuală, inclusiv pe seama unei ameliorări a balanţelor veniturilor primare şi secundare.  
Conform minutei, s-a apreciat că incertitudini în creştere provin din mediul extern, în contextul încetinirii creşterii 
economiei zonei euro şi a celei globale, şi al sporirii riscurilor induse la adresa perspectivei acestora de conflictul 
comercial şi de procesul de ieşire a Marii Britanii din UE, precum şi de tendinţa de înăsprire a condiţiilor financiare 
şi de volatilitatea pieţei financiare internaţională. S-au făcut, de asemenea, referiri la conduita politicii monetare a 
BCE şi a altor bănci centrale mari şi la atitudinea probabilă a băncilor centrale din regiune.  
În acest context, membrii Consiliului au subliniat din nou necesitatea unui mix echilibrat de politici 
macroeconomice, care să evite o supraîmpovărare a politicii monetare, cu efecte indezirabile în economie. 
Totodată, s-a reiterat importanţa unui dozaj şi a unei cadenţe adecvate de ajustare a conduitei politicii monetare, 
din perspectiva ancorării anticipaţiilor inflaţioniste şi a menţinerii ratei anuale a inflaţiei pe traiectoria evidenţiată 
de cea mai recentă prognoză pe termen mediu a BNR, în condiţii de protejare a stabilităţii financiare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Revolta primarilor. Edilii spun că au fost păcăliți de Guvern 
Primarii se revoltă la adresa Guvernului, cerând mai mulţi bani pentru dezvoltare. Ei spun că au fost păcăliţi de 
Executiv anul trecut, când li s-a promis că veniturile lor nu vor scădea după diminunarea impozitului pe venit de la 
16% la 10%. Aleşii cer ca anul acesta toţi banii din acest impozit să rămână în teritoriu. 
 Pentru că nu au mai primit banii promişi, edilii au tăiat din investiţii. Ei se plâng că Ministerul de Finanţe nu şi-a 
ţinut promisiunea, iar veniturile lor au scăzut anul trecut faţă de 2017. 
Robert Negoiţă, preşedintele AMR: Suntem profund nemulţumiţi, ce s-a întâmplat anul trecut este o mare 
greşeală, o mare eroare. Faptul că s-a tăiat finanţarea municipiilor este inadmisibil. Bugetul de investiţii a fost ca şi 
inexistent, iar funcţionarea instituţiilor în multe situaţii a avut mult de suferit. 
Gheorghe Falcă, primarul Aradului, PNL: În anul 2018, Primăria municipiului Arad a pierdut 16 milioane de euro. 
Guvernul ne-a spus că nicio primărie nu o să piardă în 2018 vreun ban din punct al scăderii impozitului pe venit. 
Constantin Toma, primarul din Buzău, PSD: Fiecare oraş a fost afectat într-o măsură mai mare sau mai mică. Și noi 
am fost afectaţi. 
Ludovic Orban, preşedintele PNL: Municipiile din România au pierdut sume uriaşe la nivel naţional, estimăriile 
fiind că municipiile au pierdut aproape 7 miliarde de RON în raport cu veniturile pe care le-au avut în 2017. 
Promisiunea că primăriile nu vor pierde bani a fost făcută în mai multe rânduri de Liviu Dragnea, dar şi de Eugen 
Teodorovici. 
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Liviu Dragnea: preşedintele PSD (22 decembrie 2017): Nu vor avea în 2018 venituri mai mici decât în 2017. 
Împreună, în următoarea perioadă, vom găsi cea mai bună formulă în aşa fel încât bugetele administraţiei locale 
să nu scadă sub 2017, aşa cum este şi obligaţia prin lege. 
Probleme sunt însă şi pentru 2019, mai ales că bugetul nu a fost încă aprobat. Nici discuţiile între asociaţiile de 
primari şi Guvern nu au ajuns la o concluzie, primarii de municipii cerând să primească minim 60% din impozitul 
pe venit. 
Robert Negoiţă, preşedintele AMR: Niciun alt procent nu e admisibil pentru noi. 
Constantin Toma, primarul din Buzău, PSD: La Asociaţia Municipiilor din România am discutat foarte mult despre 
treaba asta, inclusiv la şedinţa de ieri, pentru că în acest an situaţia se pare că va fi şi mai proastă. 
Gheorghe Falcă, primarul din Arad, PNL: Se preconizează pentru 2019 18 milioane de euro furaţi din bugetul 
municipiului Arad. 
Primăriile acumulează noi datorii, se plâng edilii. 
Robert Negoiţă, preşedintele AMR: Suntem în plină iarnă, faptul că s-a dat credit din trezorerie pentru 
termoficare asta nu face altceva decât să îngroape în datorii localităţile, primăriile, vom ajunge în situaţia în care 
unele probabil chiar vor intra în faliment. 
Bugetul pe 2019 urmează să fie votat, cel mai probabil, la începutul lunii februarie. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Companiile din energie au termen 20 februarie pentru a transmite la ANRE cifra de afaceri estimată, pentru 
calculul contribuţiei de 2% 
Companiile din sectorul energetic trebuie să transmită Autorităţii Naţionale de Reglementare în Energie (ANRE), 
până la data de 20 februarie, cifra de afaceri estimată pentru anul precedent pentru activităţile specifice 
licenţelor, pe baza căreia se va calcula contribuţia de 2%, în caz contrar urmând să plătească în funcţie de ultima 
cifră de afaceri raportată la Ministerul Finanţelor, se arată într-un proiect de ordin lansat în dezbatere publică 
marţi de către reglementatorul pieţei de energie. 
Această contribuţie a fost introdusă de OUG 114/2018, aprobată de Guvern pe data de 21 decembrie 2018. 
"Titularii licenţelor acordate de ANRE în domeniul energiei electrice şi/sau al gazelor naturale au obligaţia de a 
plăti anual ANRE o contribuţie bănească egală cu 2% din cifra de afaceri realizată în anul precedent din activităţile 
ce fac obiectul licenţelor acordate. Titularii licenţelor acordate de ANRE în domeniul energiei electrice şi termice 
în cogenerare au obligaţia de a plăti anual ANRE o contribuţie bănească egală cu 2% din cifra de afaceri realizată 
în anul precedent din activităţile ce fac obiectul licenţelor acordate pentru componenta energie electrică", potrivit 
documentului. 
Companiile au termen până la data de 20 februarie pentru a comunica cifra de afaceri estimată pentru anul 
precedent din activităţile specifice licenţelor. În caz contrar, ele vor plăti contribuţia în funcţie de ultima cifră de 
afaceri raportată, adică cea totală. 
"Titularii de licenţe (...) vor comunica ANRE, prin scrisoare oficială semnată de reprezentantul legal sau de o 
persoană împuternicită de acesta, (...) până la data de 20 februarie, valoarea cifrei de afaceri estimate a fi 
realizată în anul precedent din activităţile ce fac obiectul licenţelor deţinute. În cazul în care titularii de licenţe nu 
respecta termenul prevăzut la alin. (1), ANRE calculează contribuţia datorată pe baza ultimei cifre de afaceri 
raportate la Ministerul Finanţelor Publice", arată proiectul menţionat. 
În cazul neachitării la scadenţă a facturilor aferente contribuţiei, respectiv în termen de 20 de zile de la data 
emiterii acestora, pentru fiecare zi de întârziere la plata se percepe o suma egală cu nivelul dobânzilor şi 
penalităţilor de întârziere datorate pentru neplata la termen a obligaţiilor bugetare. 
În vederea regularizării contribuţiei băneşti datorate, titularii de licenţă vor transmite la ANRE, cel târziu până la 
data-limită prevăzută de lege pentru depunerea situaţiilor financiare anuale la autoritatea de administrare fiscală 
din România cifra de afaceri realizată în anul precedent din activităţile care fac obiectul licenţei şi situaţiile 
financiare aferente anului precedent înregistrate la autoritatea de administrare fiscală din România. 
Regularizarea contribuţiei băneşti constă în facturarea diferenţei dintre valoarea contribuţiei facturate iniţial, la 
începutul anului, şi valoarea contribuţiei determinate pe baza cifrei de afaceri realizate. 
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Titularul de licenţă are obligaţia de a răspunde notificărilor emise de către ANRE referitoare la corectitudinea şi 
completitudinea datelor în termen de maximum 10 zile lucrătoare de la primirea notificării. În cazul netransmiterii 
datelor solicitate în termenul prevăzut sau al transmiterii eronate a acestora în urma primirii notificării, ANRE va 
regulariza contribuţia datorată pe baza ultimei cifre de afaceri raportate la Ministerul Finanţelor Publice. 
Regularizarea contribuţiei băneşti se va desfăşura în perioada 1 iunie - 31 decembrie a anului curent. 
ANRE aşteaptă propuneri şi observaţii în termen de 10 zile de la publicarea proiectului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Nou maxim istoric: Euro a depasit 4,68 lei 
Euro a atins, marti, un nou maxim istoric. Luni, euro scazuse putin in comparatie cu leul, asta dupa trei zile de 
crestere consecutiva de saptamana trecuta. 
Banca Nationala a Romaniei (BNR) a cotat un euro la 4,6822 de lei, cu 0,11% mai mult ca luni. Euro a ajuns la cel 
mai mare nivel din istorie. 
Si dolarul american a crescut. Acesta este cotat la 4,0973 de lei/unitate, cu 0,42% mai mult fata de ziua 
precedenta. 
Aceeasi situatie este si in cazul francului elvetian, care a crescut si a ajuns la 4,1553 de lei, fata de luni cand a fost 
cotat la 4,1524 de lei. 
Lira sterlina a facut un mare pas in fata si a ajuns la 5,2618 de lei, fata de 5,2399 de lei, cat a fost cotata luni. 
Insa pretul gramului de aur a scazut marti. BNR a anuntat ca acesta costa 169,8613 de lei, fata de 169,8717 de lei 
cat a fost luni. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Scandalul corvetelor ajunge pe masa judecătorilor - Curtea de Apel Constanța, așteptată să ia o decizie 
Solicitarea de anulare a actului normativ în baza căruia a fost organizată licitaţia pentru corvete, formulată de 
Asocierea dintre Naval Group Franţa şi Şantierul Naval Constanţa, are termen miercuri la Curtea de Apel 
Constanţa, conform news.ro. 
Procedura de achiziţie a corvetelor multifuncţionale a fost suspendată de Ministerul Apărării Naţionale (MApN), 
care a sesizat Parchetul Militar de pe lângă Curtea Militară de Apel, „în temeiul unor suspiciuni rezonabile privind 
derularea în deplină legalitate a procedurii”. MApN a precizat că, la acest moment, există şi un litigiu pe rolul 
Curţii de Apel Constanţa, prin care Şantierul Naval Constanţa, ca parte la „Asocierea dintre Naval Group Franţa şi 
Şantierul Naval Constanţa S.A.”, solicită „anularea în tot a HG nr. 48 / 2018”, act normativ care fundamentează 
derularea licitaţiei. 
Procesul este judecat de Curtea de Apel Constanţa, care a stabilit termen în 16 ianuarie. 
Şantierul Naval Constanţa, ca parte la „Asocierea dintre Naval Grup Franţa şi Şantierul Naval Constanţa S.A.”, a 
cerut în octombrie în instanţă anularea licitaţiei, cu argumentul că nu respectă cadrul legal în domeniu şi încalcă 
normele europene privind achiziţiile publice. Cererea de chemare a Guvernului şi Ministerului Apărării în 
judecată, cu solicitarea de anulare a hotărârii de guvern emisă în februarie 2018, a fost înregistrată pe 19 
octombrie. O săptămână mai târziu, MApN prelungea din nou termenul licitaţiei, pentru 12 ianuarie. 
Şantierul Naval Constanţa a încheiat, în aprilie 2018, un acord de asociere cu Naval Group din Franţa pentru a 
participa la procesul de achiziţie al programului de corvete multifuncţionale lansat de Guvernul României. La 
procesul de achiziţie mai participă Damen (Olanda) şi Fincantieri (Italia). 
La sfârşitul anului trecut, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a acuzat că în presa din Franţa au apărut articole 
referitoare la România al căror scop ar fi acela de a "pune presiune pe Ministerul Apărării" pentru ca acesta să 
aloce unei companii franceze contractul pentru construirea corvetelor. 
Ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, declara, în 28 noiembrie, că procedura de achiziţie a corvetelor este în 
termen. 
Ministerul Apărării Naţionale (MApN) a anunţat, la finalul lunii octombrie, că procedura de achiziţie aferentă 
programului de înzestrare esenţial „Corveta multifuncţională” este în faza de evaluare a ofertelor, dar au fost 
necesare clarificări ceea ce a făcut ca termenul de finalizare să fie amânat pentru 15 noiembrie. 
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Guvernul a aprobat în februarie 2018 o hotărâre pentru încheierea unui acord cadru pentru patru corvete 
construite şi dotate la un şantier naval din România. 
Pe 20 noiembrie, fostul preşedinte Traian Băsescu îl acuza, într-un mesaj publicat pe Facebook, pe liderul PSD, 
Liviu Dragnea, că a vrut trucarea licitaţiei pentru corvete. 
Băsescu explica faptul că, prin lege, România poate să achiziţioneze echipamente militare fără licitaţie, însă 
„Daddy” a vrut o licitaţie, pentru că „singura modalitate de a-i ferici pe olandezii de la Damen cu contractul de 1,6 
miliarde dolari era o licitaţie trucată”. 
Scandalul suspendării licitaţiei pentru corvete este comentat în publicaţia La Tribune, care afirmă că aceasta ar fi 
putut fi câştigată de Naval Group ceea ce l-a deranjat pe liderul social-democrat al Camerei Deputaţilor Liviu 
Dragnea, care a încercat prin toate mijloace să descalifice compania sau să anuleze licitaţia. La rândul său, partea 
franceză ia în calcul o acţiune în justiţie dacă se va impune, conform autorului articolului. 
România nu voia ca Naval Group să câştige licitaţia pentru construirea a patru corvete, pe care grupul naval 
francez ar fi câştigat-o pentru că a prezentat cea mai bună ofertă financiară, 1,2 miliarde de euro, faţă 1,25 
miliarde de euro cât era oferta olandezilor de la Damen şi 1,34 miliarde, cea a Fincantieri, parteneri ai Naval 
Group,  susţine publicaţia, continuând prin a spune că aceasta a nemulţumit autorităţile de la Bucureşti, în special 
pe  preşedintele social-democrat al Camerei Deputaţilor, care a încercat prin toate mijloacele să descalifice grupul 
francez sau să anuleze licitaţia. 
Vineri, Ficantieri a precizat că niciun reprezentant al companiei nu a avut vreodată contact cu reprezentanţii 
politicii româneşti sau cu orice altă instituţie a statului, în afara desfăşurării normale a licitaţiei pentru corvete, că 
nu a primit până acum nicio comunicare oficială cu privire la valoarea ofertelor, acestea fiind date confidenţiale, 
iar dezvăluirea lor ar fi de natură penală. Fincantieri mai preciza că oferta sa este „fully compliant“ cu întregul 
program pentru reînnoirea flotei Marinei Române şi că nu au existat niciodată motive de îngrijorare cu privire la 
desfăşurarea procedurii de licitaţie. 
PSnews.ro a scris vineri că ofertele financiare pentru corvete poziţionează cei trei competitori care au depus 
oferte în cadrul licitaţiei în felul următor: Naval Group, Franţa – Şantierul Naval Constanţa – 1,2 mld EUR; Damen 
Schelde Naval Shipbuilding BV, Olanda – 1,255 mld EUR; Fincantieri SpA, Italia – 1,344 mld EUR, iar comisia de 
evaluare a ofertelor a stabilit că toţi competitorii îndeplinesc condiţiile tehnice stipulate in caietul de sarcini, 
motiv pentru care a întocmit un raport în care asocierea Naval Group, Franţa – Şantierul Naval Constanţa este 
indicată ca fiind câştigătorul licitaţiei, criteriul de departajare fiind preţul cel mai scăzut. PSnews.ro a scris, citând 
surse, că Liviu Dragnea, prin intermediul unor decidenţi politici din PSD, a întreprins demersuri pentru ca licitaţia 
să fie câştigată de italienii de la Fincantieri SpA, cei care au depus cea mai scumpă ofertă. Iar aceste presiuni au 
reprezentat şi unul dintre motivele pentru care Mihai Fifor a demisionat din funcţia de ministru al Apărării. 
(Sursa: news.ro) 
 

 ANCOM propune ca Poşta să fie furnizor de serviciu universal în domeniu până la sfârşitul lui 2019 
Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) a propus prelungirea, până la 
data de 31 decembrie 2019, a calităţii de furnizor de serviciu universal a Companiei Naţionale Poşta Română S.A. 
(CNPR). 
„Propunerea ANCOM vine ca urmare a solicitării Ministerului Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale (MCSI) de 
a prelungi perioada de desemnare a CNPR ca furnizor de serviciu universal în domeniul serviciilor poştale, ţinând 
cont de necesitatea asigurării continuităţii serviciului poştal universal”, a anunţat ANCOM. 
Drepturile şi obligaţiile Poştei care au fost stabilite prin Decizia nr. 1158/2013 privind desemnarea Companiei 
Naţionale Poşta Română S.A. ca furnizor de serviciu universal în domeniul serviciilor poştale. 
CNPR are obligaţia de a furniza serviciile incluse în sfera serviciului universal pe întreg teritoriul României, inclusiv 
în zonele geografice greu accesibile sau cu densitate scăzută a populaţiei, acolo unde numărul redus al trimiterilor 
poştale colectate sau distribuite nu justifică prezenţa unui furnizor de servicii poştale pe principii comerciale. 
Serviciile incluse în sfera serviciului universal sunt: a) colectarea, sortarea, transportul şi livrarea trimiterilor 
poştale interne şi internaţionale având ca obiect trimiteri de corespondenţă, pachete mici şi imprimate, în 
greutate de până la două kg, inclusiv; b) colectarea, sortarea, transportul şi livrarea coletelor poştale interne şi 
internaţionale, în greutate de până la 10 kg, inclusiv; c) distribuirea coletelor poştale în greutate de până la 20 kg, 
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inclusiv, expediate din afara teritoriului României către o adresă aflată pe teritoriul acesteia; d) serviciul de 
trimitere recomandată având ca obiect trimiteri poştale din categoria prevăzută la lit. a); e) serviciul de trimitere 
cu valoare declarată având ca obiect trimiteri poştale din categoriile prevăzute la lit. a) – c); f) colectarea, 
sortarea, transportul şi livrarea cecogramelor interne şi internaţionale. 
Proiectul de decizie pentru modificarea Deciziei preşedintelui Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi 
Reglementare în Comunicaţii nr. 1158/2013 privind desemnarea Companiei Naţionale Poşta Română S.A. ca 
furnizor de serviciu universal în domeniul serviciilor poştale, cu modificările şi completările ulterioare poate fi 
consultat pe site-ul ANCOM. 
Observaţiile şi propunerile pot fi trimise până la data de 25 ianuarie 2019, pe adresa sediului central al ANCOM, 
direct la Registratură sau prin intermediul direcţiilor regionale ale Autorităţii, prin fax sau prin e-mail. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Poliţia face sute de angajări. Se caută oameni inclusiv pentru criminalistică sau intervenţii 
Poliţia Română anunţă că au fost scoase la concurs 290 de posturi prin încadrare directă. Înscrierile se fac la 
sediile unităţilor de poliţie care au scos posturile la concurs, până pe 22 ianuarie. Posturile scoase la concurs sunt 
în domenii precum criminalistică, investigaţii criminale, comunicare 
„Persoanele care îşi doresc o carieră în Poliţia Română se pot înscrie la concursurile organizate pentru ocuparea a 
290 de posturi scoase la concurs prin încadrare directă. Înscrierile se fac la sediile unităţilor de poliţie care au scos 
posturile la concurs, până la data de 22 ianuarie 2019. Dosarul de înscriere trebuie să fie complet până la această 
dată, ulterior nemaiputând fi depuse documente”, se arată într-un comunicat al Poliţiei Române. 
Potrivit sursei citate, din totalul acestora, 289 de posturi sunt cu încadrare din sursă externă, iar un post urmează 
a fi ocupat prin reîncadrare. Posturile scoase la concurs sunt atât de ofiţer (219), cât şi de agent (18+1 
reîncadrare) şi personal contractual (52). 
Reprezentanţii Poliţiei mai spun că sunt scoase la concurs posturi în domenii precum criminalistică, investigaţii 
criminale, economic, combaterea criminalităţii organizate, comunicare şi relaţii publice, logistică, secretariat, 
resurse umane, intervenţii şi acţiuni speciale, cazier judiciar, statistică şi evidenţă operativă, poliţie rutieră, 
psihologie. 
„Pentru a putea participa la concurs, candidaţii trebuie să îndeplinească toate condiţiile legale specificate în 
anunţ, precum şi cerinţele specific pentru fiecare post. 
Informaţii complete cu privire la posturile existente, programul înscrierilor, condiţii de participare, documente 
necesare şi modalităţile de desfăşurare a concursurilor, găsiţi aici -
 https://www.politiaromana.ro/ro/cariera/posturi-scoase-la-concurs şi pe site-urile unităţilor teritoriale de poliţie 
- https://www.politiaromana.ro/ro/structura-politiei-romane/unitati-teritoriale”, se mai arată în comunicatul 
Poliţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sute de locuri de muncă în industria auto, create la Rovinari. Ce posturi sunt dispinibile 
Aproximativ 800 de locuri de muncă vor fi create după deschiderea unei fabrici de sisteme de siguranţă auto, 
construită, de marţi, în oraşul Rovinari, judeţul Gorj, investiţia fiind de aproximativ 20 de milioane de euro, 
transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Primarul oraşului Rovinari, Robert Filip, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, că lucrările la fabrica de sisteme 
de siguranţă auto au început marţi. 
„Am fost prezent la demararea investiţiei de 20 de milioane de euro care se realizează la Rovinari. Este vorba de o 
fabrică de sisteme de siguranţă auto, care va funcţiona într-o hală de producţie de peste 8.000 de metri pătraţi. În 
cadrul acestei fabrici vor lucra circa 800 de localnici. Deschiderea unei noi fabrici care presupune alte 800 de noi 
locuri de muncă reprezintă pentru mine, ca primar, garanţia că din ce în ce mai puţini localnici vor migra în 
căutare de forţă de muncă şi că tot mai mulţi rovinăreni se vor întoarce acasă”, a spus primarul Filip. 
Potrivit acestuia, fabric ava angaja ingineri, lucrător TESA şi lucrători de linie, aici urmând să fie realizate 
închizătoarele pentru centurile auto. 
(Sursa: Mediafax) 
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 A.M.O.F.M. București organizează selecție  pentru studenții care doresc să lucreze ȋn Germania pe perioada 
vacanței de vară 
Agenția Municipală pentru Ocuparea Forței de Muncă București anunţă organizarea selecției pentru studenții care 
doresc să desfășoare o activitate lucrativă pe teritoriul Germaniei pe perioada vacanței de vară (minim 2 luni). 
Menționăm că pot participa studenții cu vârsta cuprinsă intre 18 – 35 de ani, care urmează cursuri de zi, la o 
facultate de stat sau particulară, acreditată conform legii și care au cunoștințe bune/foarte bune de limba 
germană. 
Pentru anul 2019, sunt disponibile 30 de posturi în domeniul hotelier – gastronomic, ȋn gastronomia de sistem 
(fast-food), ȋn producția industrială și ȋn domeniul serviciilor. 
Studenții care au domiciliul în Bucureşti sau sunt ȋnregistrați la o instituție de ȋnvățământ superior din acest 
municipiu, se pot adresa consilierului EURES din cadrul Agenției Municipale pentru Ocuparea Forței de Muncă 
București, str. Spătarul Preda nr. 12, corp clădire C, etaj 1, camera 15, sector 5, în vederea înregistrării dosarelor. 
Ȋnregistrarea se va desfășura ȋn perioada 14.01.2019 – 14.02.2019, ȋn intervalul luni – joi, orele 09.30 – 15.30 și 
vineri, orele 09.30 – 12.30. 
Informații suplimentare cu privire la condițiile de mediere, documentele necesare ȋnregistrării dosarelor, precum 
și instrucțiunile de completare a acestora, pot fi solicitate la numerele de telefon 021/316.55.08 interior 233, 
0758.236.632, sau se găsesc pe site-ul Agenției Municipale pentru Ocuparea Forței de Muncă București, 
www.bucurești.anofm.ro. 
Presedintele Sloveniei, primit in curte la Cotroceni pe o ninsoare intensa  
Presedintele Klaus Iohannis l-a primit, marti dimineata, la Palatul Cotroceni pe omologul sau sloven, Borut Pahor. 
Vremea proasta nu i-a impiedicat pe cei doi sa urmeze protocolul si sa se intalneasca in curtea Palatului Cotroceni, 
unde pret de cateva minute au discutat dupa ce au dat mana in timp ce afara ningea puternic. 
"Domnule presedinte, va asteptam cu putina zapada", i-a spus Iohannis omologului sau sloven. 
Apoi, Iohannis si Pahor au mers prin stratul de nea (nu pe vreo alee deszapezita) si s-au asezat sub un pavilion de 
unde au ascultat imnurile celor doua tari. 
Ulterior, presedintele Sloveniei a salutat fanfara si garda de onoare in limba romana, spunand "Buna ziua". 
Dupa ceremonia de primire, cei doi au intrat in Palatul Cotroceni. 
Vizita lui Pahor are loc in contextul celebrarii, anul trecut, a 25 de ani de relatii diplomatice intre Romania si 
Slovenia, respectiv al preluarii de catre tara noastra a Presedintiei Consiliului Uniunii Europene. 
Discutiile dintre cei doi presedinti vor fi axate pe dezvoltarea si aprofundarea relatiei bilaterale foarte bune si a 
cooperarii in plan european, urmand a fi discutate modalitatile de intensificare a dialogului politic dintre Romania 
si Slovenia, precum si a cooperarii economice, prin aprofundarea contactelor intre actorii economici din cele doua 
tari. 
Administratia Prezidentiala a transmis ca Iohannis si Pahor vor aborda si subiecte aflate pe agenda europeana, 
regionala, internationala si de securitate. Astfel, cei doi vor discuta despre prioritatile Presedintiei romane a 
Consiliului Uniunii Europene, despre procesul de reflectie asupra viitorului european, in conditiile in care 
Summitul de la Sibiu va reprezenta un moment cheie in procesul de definire a prioritatilor strategice de viitor ale 
Uniunii, precum si despre alte dosare de actualitate. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Prima reacție a României, după eșecul acordului pentru Brexit, din postura de șefă a Consiliului UE: 'Nu e 
cazul să creem o spaimă. Singura noutate e scorul' 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, a declarat, marți seara, pentru MEDIAFAX, că regretă 
votul din Camera Comunelor, dar că acesta era previzibil, singurul element de noutate fiind ”un scor mult mai 
prost decât așteptările”. El a mai spus că nu trebuie creată ”o spaimă”. 
”Regretăm rezultatul votului, dar era un rezultat la care lumea se aștepta, în sensul că singurul element de 
noutate este că este un scor mult mai prost decât așteptările din ultimele zile. Pașii următori sunt în mâna 
guvernului britanic și a primului ministru May. România, ca țară care exercită președinția Consiliului UE, face un 
apel și dorește să ne exprimăm în continuare unitatea celor 27 de membri. La momentul acesta trebuie să vedem 
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ce se va întâmpla mâine (miercuri - n.r.), este vorba de moțiune”, a declarat pentru MEDIAFAX ministrul delegat 
pentru Afaceri Europene, George Ciamba. 
El a mai spus că autoritățile române sunt în contact cu toți partenerii europeni pentru o coodonare a eforturilor. 
”Continuăm pregătirile pentru varianta cea mai proastă, cea a ieșirii Marii Britanii dezordonată. Avem pregătirile 
care sunt atât la nivel comunitar de legislație care trebuie adoptată, cât și la nivel național. Deci fiecare stat 
membru va continua pregătirile în această direcție. Vom vedea și celelalte elemente vizând procesul politic. Nu 
cred că e cazul să creem o spaimă sau să considerăm că la acest moment este foarte clar că există o ieșire a Marii 
Britanii fără înțelegere. Revin la asigurările făcute de ministrul de Externe britanic despre faptul că drepturile 
cetățenilor europeni care se află pe teritoriul Marii Britanii nu vor avea de suferit în cadrul unei ieșiri dezordonate, 
ci vor avea același tratament ca și cel prevăzut în acordul de ieșire”, a mai spus oficialul român. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul de la Londra RESPINGE Acordul BREXIT negociat cu UE | Opoziţia britanică a depus o moţiune de 
cenzură la adresa Guvernului/ Ce aşteaptă Theresa May 
Camera Comunelor a respins, marţi seară, proiectul de Acord Brexit negociat de Guvernul Theresa May cu liderii 
Uniunii Europene, amplicând criza politică. 
În favoarea Acordului privind ieşirea Marii Britanii din UE (Brexit) au votat 202 membri ai Camerei Comunelor, iar 
432 s-au pronunţat împotrivă, informează postul Sky News şi cotidianul The Guardian. 
Opoziţia britanică a depus un proiect de moţiune de cenzură la adresa Guvernului Theresa May 
Partidul Laburist britanic, aflat în opoziţie, a depus marţi seară, în contextul respingerii Acordului Brexit de către 
Camera Comunelor, un proiect privind organizarea unei moţiuni de cenzură la adresa Guvernului Theresa May. 
Premierul Theresa May avertizase că acest document reprezintă singura variantă de acord Brexit. 
În contextul actualei crize politice, se conturează următoarele posibilităţi: renegocierea acordului actual, 
producerea Brexit fără niciun acord privind viitoarea relaţie bilaterală, convocarea alegerilor parlamentare 
anticipate în Marea Britanie, organizarea unui nou referendum privind apartenenţa ţării la Uniunea Europeană 
sau renunţarea la Brexit. 
Uniunea Europeană cere Marii Britanii să îşi clarifice URGENT intenţiile privind Brexit 
Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, a exprimat "regret" că Acordul Brexit a fost respins de 
Camera Comunelor şi a cerut Marii Britanii să clarifice urgent intenţiile privind procedura Brexit, în timp ce Donald 
Tusk, preşedintele Consiliului European, a sugerat anularea ieşirii din UE.  
Theresa May cere soluţii pentru depăşirea crizei politice 
Premierul britanic, Theresa May, a exprimat regret că Acordul Brexit a fost respins de Camera Comunelor şi le-a 
recomandat deputaţilor britanici să propună soluţii pentru depăşirea crizei politice. 
"Este clar că membrii Camerei Comunelor nu susţin acest acord. Dar votul din această seară nu arată ce ar susţine. 
Nu se spune nimic despre modul în care intenţionăm să onorăm decizia poporului britanic" privind ieşirea din UE, 
a declarat Theresa May. 
"Lumea, mai ales cetăţenii UE care s-au stabilit aici şi britanicii care locuiesc în UE, merită claritate pe aceste teme 
cât mai curând posibil", a precizat Theresa May. 
Premierul britanic a anunţat că aşteaptă rezultatul moţiunii de cenzură şi, dacă va rămâne în funcţie, va încerca 
renegocierea Acordului Brexit cu Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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